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Na základě projektu a složité žádosti o do-
taci se  nám v roce 2017 podařilo získat 
z  Integrovaného regionálního operačního 
programu (IROP) v rámci výzvy č. 18 – pod-
pora bezpečnosti dopravy a  cyklodopra-
vy s  názvem projektu – Bezpečný pohyb 
po  Davli, rozhodnutí o  poskytnutí dotace 
z   EU, respektive z Ministerstva pro místní 
rozvoj (MMR ČR). Než nám bylo schváleno 
výběrové řízení na dodavatele stavby (fi rma 
P-V rekultivace, s.   r.   o.), byl najednou rok 
2018.
Předmětem stavby byla rekonstrukce 
chodníků v ulici Na Javorce a Na Náměs-
tí městyse Davle. V ulici Na  Javorce byla 
provedena výměna stávající nevyhovující 
betonové dlažby z velkých betonových 
desek za novou zámkovou dlažbu po jed-
né straně komunikace. Na  druhé straně 
se chodník nenachází. V ulici Na Náměstí 
byla provedena výměna různorodých po-
vrchů: z kamenné dlažby, asfaltu, betonu 
za  novou žulovou dlažbu po  obou stra-
nách komunikace. Na  obou chodnících 
bylo zároveň opraveno odvodnění včetně 
osazení nových dešťových vpustí.
Stavba byla zahájena předáním staveniště 
zhotoviteli dne 14. 5. 2018. Práce byly zahá-
jeny na obou chodnících najednou. V ulici 
Na Javorce práce probíhaly víceméně bez 
komplikací, bylo provedeno 
odstranění stávajících ne-
rovných povrchů, srov-
nám a uhutněn pod-
klad, navezeny nové 
podkladní vrstvy 
chodníku. Ty byly 
uloženy mezi nově 
osazené betonové obrub-
níky. Byla položena nová zámková dlažba 
včetně varovných a signálních pásů. Dále 
byly ke všem přístupům na pozemky při-

léhající ke komunikacím provedeny nové 
vjezdy a  vstupy ze  zámkové dlažby mezi 
betonové obrubníky. Součástí prací bylo 
též posunutí nynější autobusové zastávky 
do lepší pozice a zrušení stávajícího zálivu. 
Nově dle požadavků PČR autobusy zasta-
vují v komunikaci. Do  komunikace byly 
osazeny nové uliční vpusti s litinovými mří-
žemi a nově napojeny do stávající dešťové 
kanalizace. Nakonec byl opraven přilehlý 
pruh asfaltové komunikace poškozený 

při osazování obrubníků. 
Práce zde byly dokončeny 

26. 5. 2018.
Práce v ulici Na Náměstí 
byly výrazně kompliko-
vanější. A to jednak svojí 

polohou přímo v  centru 
městyse Davle, úzkou sil-

niční komunikací, kdy musel být 
omezován její provoz, velkým množstvím 
sítí uložených v konstrukci chodníků, ha-
varijním stavem vodovodu, neznámou 

polohou dešťové kanalizace, nevhodným 
podložím. Práce probíhaly tedy výrazně 
pomaleji, než se plánovalo, a vyvolaly velké 
množství změn a víceprací.
Hned na  počátku bylo zjištěno, že  pod-
loží je značně jílovité, které nelze zhutnit 
na hodnoty dle PD, bylo tedy nutné, na zá-
kladě konzultace s geologem, všude pod 
povrch chodníků vkládat geotextilii, nad 
rámec rozpočtu. Největší komplikací bylo 
ale zjištění havarijního stavu vodovodu 
včetně přípojek pod chodníkem, kdy vli-
vem probíhajících prací nad ním začalo 
docházet k četným poruchám a při jejich 
opravách bylo zjištěno, že vodovod je v ne-
vyhovujícím technickém stavu, který zne-
možňuje – po stránce ekonomické a trva-
lého zásobování Davle pitnou vodou – dílčí 
opravy. Dílčí opravy jsou nevhodné z hle-
diska zajištění zásobování obyvatel vodou, 
kdy při nich dochází k výpadkům a nutnos-
ti zásobovat obyvatele vodou cisternami, 
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25. zasedání Zastupitelstva městyse 
se  konalo 28.  5.  2018 v  Obřadní síni 
městyse Davle. Prvním bodem bylo 
schválení předložení žádosti na  novou 
CAS 20 („cisternový vůz“) a DA („doprav-
ní automobil“) pro zásahovou jednot-
ku SDH Davle. Zastupitelstvo městyse 
odsouhlasilo, že  předloží projektovou 
žádosti s  názvem „Pořízení nové CAS 
20 pro jednotky SDH městyse Davle“ 
s  celkovým rozpočtem 6  738 680  Kč, 
61 vč. DPH a „Pořízení nové DA pro jed-
notky SDH městyse Davle“ s  celkovým 
rozpočtem 1 113 200 Kč vč. DPH v rámci 
vyhlášené výzvy k  předkládání projek-
tových žádostí v programu Dotace pro 
jednotky SDH obcí pro rok 2019.
Dále schválilo „Kupní smlouvu“ s fi rmou 
NAODPAD, s.r.o., na základě výběrového 
řízení ze dne 26. 4. 2018 na veřejnou za-
kázku na  dodávku s  názvem „Předchá-
zení vzniku textilních a biologicky rozlo-

žitelných odpadů“ za nabídkovou cenu 
626  606  Kč. V  rámci dodávky městys 
získá 170 kompostérů pro domácnosti, 
štěpkovač na dřevní hmotu a dva kon-
tejnery na třídění textilu.
Zastupitelstvo též schválilo „kupní 
smlouvy“ na prodej pozemkové parcely 
p.č. 416/55 o výměře 267 m2 v k.ú. Davle, 
oddělené dle geometrického plánu 
č. 1340-45/2018 paní Mgr. Leoně Pilinové 
za cenu 133 500 Kč a odkoupení pozem-
kových parcel p.č. 411/1 a 411/22 v k.ú. 
Davle za 1000 Kč od majitelů pozemků: 
Ing. Jiří Bauer, Ing. Václav Nepraš, Roman 
Pinc, Miroslav Rais, Ing.  Miroslav Rous, 
Ing.  Josef Slovák, Radim Svoboda, Jan 
Veleta, Petra Veletová, Mgr. Martin Vlček.
Odsouhlasilo přijetí dotace od  Středo-
českého kraje z Fondu kultury a obnovy 
památek ve výši 50 000 Kč na akci „Ob-
nova a modernizace mobiliáře 5“ a uza-
vření veřejnoprávní smlouvy se  Stře-

dočeským krajem. Dotace je určena 
na nové knižní regály pro naši knihovnu.
Posledním schvalovaným bodem byla 
smlouva o  dílo na  akci „Havárie vodo-
vodního řadu v  ulici Na  náměstí“ s  fi r-
mou Vodohospodářská společnost Be-
nešov, s.r.o., IČ: 47535865.
Pan starosta přítomné občany sezná-
mil se  stavem opravy mostu Vltavanů 
a  sdělil, že  uzavírka je prodloužena 
do 19. 6. 2018. Následně podrobně infor-
moval o situaci při obnově náměstí, kde 
byla zjištěna havárie vodovodního řadu, 
resp. že při opravě bylo zjištěno, že celý 
vodovodní řad je velmi zastaralý a v ha-
varijním stavu, proto při rekonstrukci 
chodníků se bude vyměňovat vodovod-
ní řad. Posledním bodem jednání bylo 
podání informace, že Státní zemědělský 
intervenční fond (SZIF) doporučil naši 
žádost s  názvem „Obnova pěší stezky 
Davle – Sloup“, v jejímž rámci zamýšlí-
me obnovit cestu lesem u Sloupeckého 
potoka mezi Kejsířem a Borovíčkem, což 
pomůže lesní porost udržovat a usnadní 
pěší cestu mimo silnice mezi Sloupem 
a Davlí. Diskuze neproběhla.

Další zasedání Zastupitelstva městy-
se s  pořadovým číslem 26 se  konalo 
21.  6.  2018 v  salonku Hotelu Pivovar 
v  Davli. V  úvodu pan starosta zreka-
pituloval body z  minulého zasedání 
a  sdělil, že  byla podepsána smlouva 
o  dílo na  akci Havárie vodovodního 
řadu v  ulici Na  náměstí s  firmou Vo-
dohospodářská společnost Benešov 
s.r.o. Pan místostarosta představil roz-
bor hospodaření 1. čtvrtletí roku 2018, 
kde příjmy činily 10  281 786,85  Kč 
a výdaje 6 889 538,02 Kč. Pak přítom-
né seznámil a  zastupitelstvo odsou-
hlasilo úpravu rozpočtu č. 3 v  roce 
2018, kde nově budou příjmy činit 
34 712 000 Kč a výdaje 41 374 000 Kč. 
Následně byl schválen závěrečný účet 
městyse Davle za rok 2017. Rozpočto-
vané příjmy včetně přijatých dotací 
a  schválenými úpravami byly navýše-
ny na konečných 34 604  352 Kč.
Rozpočtové výdaje za  rok 2017 byly 
schválenými úpravami navýšeny 

na  konečných 35  387  251  Kč. Vzhle-
dem k údajům o hospodaření městyse 
Davle a  závěrům kontroly hospoda-
ření za  sledované období, schvaluje 
zastupitelstvo závěrečný účet městy-
se Davle za rok 2017 „bez výhrad“. Ná-
sledně zastupitelstvo schválilo účet-
ní závěrky městyse Davle, Mateřské 
školy Davle a  Základní školy v  Davli 
za  rok 2017. V  dalších bodech byly 
odsouhlaseny smlouvy s ČEZ Distribu-
ce, a. s., konkrétně: smlouva o  zřízení 
věcného břemene – služebnosti č. IE-
12-6001863/1 s  názvem Sloup – Nad 
Orionem, kVN, TS Nad Orionem na po-
zemky p.č. 180/7, 199/28, 199/29, 
629/1, 629/6, 629/7, 629/9, 629/13, 
630 a  st. 108 vše v  k.ú. Davle, věcné 
břemeno se  zřizuje za  jednorázovou 
náhradu ve  výši 54  600  Kč; smlouvu 
o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene a dohodu o umístění č. IV-12-
6022388/VB/01 s názvem Davle, Sloup 
p.č. 142//11a 142/29-kNN, na  pozem-

cích p.č. 629/1, 620/1, 630 a  145/44 
v k.ú. Davle, kde bude umístěno zemní 
kabelové vedení o délce 176 bm, věc-
né břemeno se bude zřizovat za jedno-
rázovou náhradu 35 200 Kč a smlouvu 
o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene a  dohodu o  umístění č. IV-
12-6022660/VB/01 s  názvem Davle, 
Sloup čp. 69-kNN na  pozemcích p.č. 
624/8 a  626/1 v  k.ú. Davle, kde bude 
umístěno zemní kabelové vedení NN 
0,4 kV o  délce 116 bm a  plastový pi-
líř s rozvodnou skříní, věcné břemeno 
se bude zřizovat za  jednorázovou ná-
hradu 23 400 Kč.
Zastupitelstvo dále schválilo: nájemní 
smlouvu na  část pozemku p.č. 197/32 
– lesní pozemek o výměře 50 m2 a p.č. 
197/121 – pozemek pod rekreační 
chatou č.ev. 272 o výměře 30 m2 v k.ú. 
Sázava u  Davle Tomášovi Dvořákovi 
za  cenu 830 Kč/rok na  dobu určitou 
do  31.  12.  2020; nájemní smlouvu 
na  část pozemku p.č. 197/21 – lesní 
pozemek o výměře  292 m2 a pozemku 
st. 350 – pozemek pod rekreační 
chatou č.ev.1 o  výměře 26  m2 v  k.ú. 
Sázava u  Davle Christianu Kummerovi 
za  cenu 2604  Kč/rok na  dobu určitou 

25. veřejné zasedání

26. veřejné zasedání
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27. zasedání Zastupitelstva městy-
se se  konalo 20.  9.  2018 v  salonku 
Hotelu Pivovar v  Davli. Na  začátku 
zasedání byly zkontrolovány pro-
jednávané body minulého zasedání 
a  pan starosta konstatoval, že  schvá-
lené nájemní smlouvy byly podepsá-
ny včetně jedné smlouvy kupní. Pan 
místostarosta přednesl rozbor hos-
podaření za  2.  čtvrtletí roku 2018, 
kde příjmy činily 19  067 146,65  Kč 
a  výdaje 14  973 660,65  Kč. Pak za-
stupitelé schválili úpravu rozpočtu 
č. 4 v roce 2018 s tím, že příjmy budou 
činit 37  665 000  Kč a  výdaje 43  032 
000  Kč. V  dalších bodech byly pro-
jednány a  schváleny smlouvy s  ČEZ 
Distribuce, a. s.: smlouva o  budou-
cí smlouvě o  zřízení věcného bře-
mene a  dohodu o  umístění stavby 
č. IV-12-6023070/1 s  ČEZ Distribuce, 
a. s. Jedná se  o  umístění kabelového 
vedení NN – zařízení distribuční sou-
stavy v ulici Nad Lomem na pozemku 
p.č. 410/18 v k.ú. Davle, věcné břeme-
no se  bude zřizovat za  jednorázovou 
náhradu 1000 Kč; smlouva o budoucí 
smlouvě o  zřízení věcného břemene 
a  dohodu o  umístění stavby č. IP-12-
6014183/VB/01. Jedná se  o  umístění 
zemního kabelového vedení – zaří-
zení distribuční soustavy v  ulici Jílov-
ská – na  pozemcích p.č. 32/3 a  346/1 
v k.ú. Sázava u Davle, věcné břemeno 
se bude zřizovat za  jednorázovou ná-
hradu 4000  Kč a  smlouva o  budoucí 
smlouvě o zřízení služebnosti inženýr-

ské sítě a  dohodu o  umístění stavby 
č. IV-12-6022660/SoBS-SIS/01. Jedná 
se o zemní kabelové vedení NN na po-
zemku p.č. 624/8 v  k.ú. Davle, věcné 
břemeno se  zřizuje za  jednorázovou 
náhradu ve výši 1000 Kč.
Zastupitelstvo schválilo následující: 
darovací smlouvu o přijetí daru – po-
zemky p.č. 959/7 a  p.č. 961/3 v  k.ú. 
Davle, včetně krytu vozovky – komu-
nikace, vodovodu, kanalizace a  ve-
řejného osvětlení od  firmy B. B. D. 
Develop s.r.o., Rokycanova 652/30, 
Praha 3, IČ: 04261755; Kupní smlou-
vu na  odkoupení ½ pozemku p.č. 43 
v  k.ú. Davle od  Ing.  Bořivoje Zbuz-
ka, Ing.  Petra Zbuzka a  Václava Hláv-
ky za  cenu 4650  Kč. Jedná se  o  část 
parku v  Davli; Směnnou smlouvu, 
kde městys Davle smění pozemek 
p.č. 410/84 – 27  m2 za  pozemek 
p.č. 1007 o výměře 22 m2 ve vlastnic-
tví Jaroslavy a Václava Náglových vše 
v  k.ú. Davle. Pozemky jsou oddělené 
dle GP č. 1089-87/2013 od  Ing.  Mi-
loše Voničky. Rozdíl v  cenách smě-
ňovaných pozemků ve  výši 2500  Kč 
bude manželi Náglovými zaplacen při 
podpisu smlouvy; nájemní smlouvu 
na  část pozemku v  majetku městyse 
Davle – p.č. 393/1 v k.ú. Davle o výmě-
ře 83,5 m2 s Ing. Věrou Fialovou za cenu 
668 Kč/rok. Jedná se  o  prodloužení 
nájmu na  dalších 10 let; nájemní 
smlouvu na  pozemek v  majetku 
městyse Davle – p.č. 49/3 v k.ú. Davle 
o výměře 32 m2 s Romanou Peštovou 

za  cenu 248 Kč/rok. Pozemek je 
historicky zaplocen; nájemní smlouvu 
na pozemek v majetku městyse Davle 
– p.č. 348/14 v  k.ú. Davle o  ploše 
240  m2 s  MUDr.  Myslenou Nekolovou 
za  cenu 1920 Kč/rok; „Dodatek 
č. 1“ ke  smlouvě o  dílo na  akci Davle 
– rekonstrukce chodníků v  ulici 
Na náměstí a Na Javorce, ve kterém byla 
stanovena změna termínu dokončení 
díla na  30.  11.  2018. Cena díla 
celkem bude 9  516 465,57  Kč včetně 
DPH; „Dodatek č.  3“ o  komplexním 
provozování veřejného vodovodu 
v  Davli s  Vodohospodářskou 
společností Benešov, s.r.o., jejíž 
obsahem je prodloužení smlouvy 
do  31.  12.  2019 a  „Dodatek 
č. 1“ smlouvy o  zajištění provozu 
vodohospodářské infrastruktury 
s  Vodohospodářskou společností 
Benešov, s.r.o., jejíž obsahem je také 
prodloužení do 31. 12. 2019.
Zastupitelstvo se  nesouhlasně vyjád-
řilo ke smlouvě o koordinaci postupu 
při realizaci stavební akce „Přístaviš-
tě Davle“ a  Dohodě o  spolupráci při 
provozu přístaviště s  Českou repub-
likou – Ředitelstvím vodních cest ČR. 
Konkrétně u  smlouvy o  koordinaci 
postupu při realizaci stavební akce 
„Přístaviště Davle“ se  zastupitelstvo 
městyse Davle nebrání koordinaci 
a spolupráci na akci Přístaviště Davle. 
Svou část stavby však bude realizovat 
až  při získání finančních prostředků 
např. z dotace. U dohody o spolupráci 
při provozování přístaviště se  zastu-
pitelstvo rozhodlo, že o budoucí pro-
vozování přístaviště nemá na základě 
nabídnutých podmínek a  povinností 

27. veřejné zasedání

do 31. 12. 2020; nájemní smlouvy na část 
pozemku p.č. 416/3 – ostatní plocha, 
ostatní komunikace o  výměře 16  m2 
v k.ú. Davle Petře Bažilové za cenu 128 
Kč/rok na dobu určitou do 31. 12. 2020;
směnnou smlouvu na  pozemky 
p.č.  40/73 – 40  m2 a  241/24 – 17  m2, 
které jsou v  majetku městyse Davle 
za pozemek p.č. 239/4 – 57 m2, který je 
v majetku pí Evy Mrázkové, vše v k.ú. 
Sázava u Davle, pozemky byly odděle-
ny dle GP č. 476-70/2016 od Ing. Vác-
lava Hejdy a  kupní smlouvu na  pro-
dej pozemků p.č. 197/45 – 26 m2 a st. 

437 – 12 m2 v k.ú. Sázava u Davle Lucii 
Skupinové. Pozemek st. 437 je částeč-
ně pod chatou č.ev. 54 a vlastník této 
chaty odprodává celou chatu výše 
zmíněné Lucii Skupinové. Kupní cena 
obou pozemků je ve výši 19 000 Kč
Vzhledem k blížícím se volbám do za-
stupitelstva městyse zastupitelstvo 
stanovilo počet členů zastupitelstva 
na  volební období 2018–2022 v  ne-
změněném počtu 11 členů.
V  dalším bloku zasedání pan staros-
ta informoval o  připravované úpra-
vě areálu bývalé židovské synagogy, 

o  průběhu projektu „Předcházení 
vzniku textilních a  biologicky rozlo-
žitelných odpadů“. Pan místostaros-
ta předložil možné návrhy na  řešení 
odpadového hospodářství obce. Pan 
starosta informoval o  stavu přípravy 
projektové dokumentace na  rozšíření 
školní kuchyně, kde je nutná výmě-
na kuchyňského zařízení, klimatizace 
a navýšení kapacity stravovacích míst. 
Dále hovořil o  průběhu přípravy pro-
jektu na rekonstrukci ulice Na Balkáně 
a uzavírkách komunikací v okolí Davle. 
Diskuze neproběhla.
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zájem, proto s podpisem smlouvy ne-
souhlasí.
Dále zastupitelstvo neodsouhlasi-
lo žádost Karla Krejzara o  pronájem 
plochy pro zázemí půjčovny plavi-
del. Mělo jít o  pronájem pro zázemí 
kotviště a  půjčovny plavidel na  po-
zemku p.č. 28/2 – parkoviště, kde 
žadatel zamýšlel umístit kontejner 
o  velikosti 8x3m za  nájemné ve  výši 
20 000 Kč/rok.
Zastupitelstvo též projednalo další 
ponechání novinového stánku Na Ná-
městí. V  současné době probíhá cel-
ková rekonstrukce náměstí a  jeho 
součástí je i vybudování „náměstíčka“ 
s novými vývěsními plochami. Z toho-
to důvodu zastupitelstvo nesouhlasí 
s  dalším setrváním stánku na  noviny 
v  na  současném místě a  pan staros-
ta vyzve provozovatele, aby přemís-
til stánek na  jiné místo v  termínu 
do 30. 11. 2018.

V  bloku informace pan starosta 
zhodnotil průběh investice opravy 
komunikací ulic Na  Balkáně a  Nad 
Lomem. Vše je nyní zkomplikováno 
prodejem pozemků novým majite-
lům, proto se vyřizují nové souhlasy 
a  stále se  čeká na  stavební povole-
ní, sic! Dále informoval o  plánova-
né investici Středočeského kraje 
„Rekonstrukce silnice II/102 od  Str-
nad po  Měchenice“, která se  bude 
realizovat v  roce 2019 po  dokon-
čení sanace skal. Též informoval, 
že „nový most“ bude plně otevřený 
až 12. 10. 2018. Proč došlo ke zdrže-
ní, není známo. Trvající problém s di-
vokými prasaty je řešen ve spoluprá-
ci se Svazkem obcí Mníšecký region 
do  účelového fondu městys Davle 
poslal příspěvek ve  výši 5000  Kč. 
Dále pan starosta představil řešení 
velkého problému jménem „rybník 
ve  Sloupu“, který je ve  vlastnictví 
Arcibiskupství pražského. Městys 

má trvalý zájem na převodu do ma-
jetku městyse. Byla podána žádost 
na  Arcibiskupství pražské za  cenu 
znaleckého posudku ve  výši cca 
100  000  Kč, což je pro městys při-
jatelné ke  stavu díla. Arcibiskupství 
pražské požaduje cca 360 000  Kč. 
Proto byl odeslán dopis kardinálovi, 
zda by nám s vyřešením tohoto pro-
blému nepomohl. Pan místostarosta 
sdělil, že  kompostéry pro domác-
nosti v  rámci akce s  názvem „Před-
cházení vzniku textilních a  biolo-
gicky rozložitelných odpadů“ jsou 
rozváženy občanům, kteří si požáda-
li. Pan starosta přítomné informoval, 
že 5. a 6. října 2018 proběhnou vol-
by do zastupitelstva městyse Davle.
V  diskuzi p.  Rykl poukázal na  pro-
blém s  divokými prasaty, která nyní 
ryjí v okolí kostela, a poukázal na stav 
dešťové kanalizace u jeho domu, která 
v  ulici ke  kostelu nedostačuje. Srážky 
podmáčejí jeho dům.

dokončení ze str. 3

Ustanovující zasedání Zastupitelstva 
městyse Davle po proběhnuvších vol-
bách se  konalo 1.  11.  2018 v  salonku 
Hotelu Pivovar v  18 hodin. V  úvodu 
ho vedl nejstarší člen zastupitelstva 
Ing.  Tomáš Zunt (dále jako „předse-
dající“). Předsedající poděkoval bý-
valým členům zastupitelstva za  jejich 
práci v  zastupitelstvu. Předsedající 
z  prezenční listiny přítomných členů 
zastupitelstva konstatoval, že přítom-
no je 11 členů zastupitelstva, takže 
zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
Předsedající v  souladu s  § 69 odst. 2 
zákona o obcích vyzval přítomné čle-
ny zastupitelstva ke složení slibu. Slo-

žení slibu proběhlo tak, že předseda-
jící požádal Mgr. Svatavu Chrastilovou 
k přečtení slibu stanovený v § 69 odst. 
2 zákona o  obcích: „Slibuji věrnost 
České republice. Slibuji na  svou čest 
a svědomí, že svoji funkci budu vykoná-
vat svědomitě, v  zájmu městyse Davle 
a jejích občanů a řídit se Ústavou a zák-
ony České republiky.“ Jmenovitě vyzval 
přítomné členy zastupitelstva ke  slo-
žení slibu pronesením slova „slibuji“ 

a  podpisem na  připraveném archu. 
Žádný člen zastupitelstva neodmítl 
složit slib ani nesložil slib s výhradou.
Ověřovateli zápisu následně byli 

zvoleni Ing.  Václav Nepraš a  Ing.  Jiří 
Kotáb a  zapisovatelem PhDr.  Kateřina 
Obermajerová. Předsedající seznámil 
přítomné s návrhem programu v sou-
ladu s informací zveřejněnou na úřed-
ní desce. K návrhu programu byl vzne-
sen panem Mgr.  Jiřím Prokůpkem 
jeden návrh na  doplnění – doplnění 
programu o  bod „Pověření určeného 
zastupitele ke spolupráci s pořizovate-
lem změny č. 2 územního plánu Davle 
ve smyslu zákona č. 183/2006 Sb.“. Za-

stupitelstvo program odsouhlasilo 
včetně doplňujícího bodu.
Zastupitelstvo schválilo, že  pro vý-

kon funkce starosty a  místosta-

rosty městyse bude člen zastupi-

telstva uvolněn. Též bylo schváleno 
zastupitelstvem, že  volba starosty 
a  místostarosty proběhne veřejným 

hlasováním. Předsedající pak navrhl 
na funkci starosty Mgr. Jiřího Prokůp-
ka a zastupitelstvo zvolilo Mgr. Jiří-

ho Prokůpka starostou. Po  zvolení 
starosty převzal starosta vedení zase-
dání. Pan starosta poděkoval za důvě-
ru, kterou mu občané a zastupitelstvo 
dali, poděkoval bývalým zastupite-
lům za  dobrou spolupráci a  sdělil, 
že  se  s  novými zastupiteli bude sna-
žit městys Davle dále zvelebit a  po-
sunout městys zase o  krok dopředu. 
Následně pan starosta zastupitelstvu 
navrhl místo místostarosty Mgr.  Ja-
romíra Němce. Zastupitelstvo zvo-

lilo místostarostou Mgr.  Jaromíra 

Němce. Pan starosta navrhl, aby za-
stupitelstvo zřídilo: finanční výbor, 
který bude mít pět členů. Na  funkci 
předsedy finančního výboru navrhl 

MVDr.  Radka Slance a  členy finanč-
ního výboru Ing. Marcelu Soldánovou, 
Ing. Ivu. Sadílkovou, Ing. Tomáše Zun-
ta, Ing. Jiřího Kotába a kontrolní výbor, 
který bude mít pět členů. Na  funkci 
předsedy kontrolního výboru navr-

hl Mgr.  Svatavu Chrastilovou a  čle-
ny kontrolního výboru PhDr.  Kristýna 
Titěrová, Bc. Jiří Žemlička, Ing. Václav 
Nepraš, Jiří Klusoň. Oba výbory byly 

Ustavující zasedání nového zastupitelstva
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zastupitelstvem schváleny. Dalším 
bodem bylo odsouhlasení odměn 

za  výkon funkcí neuvolněných čle-

nů zastupitelstva. Pan starosta na-
vrhl, aby neuvolněným členům zastu-
pitelstva byla v  souladu s  § 72 odst. 
2 zákona o  obcích a  nařízením vlády 
č. 318/2017 Sb., o  výši odměn členů 
zastupitelstev územních samospráv-
ných celků, poskytována měsíční od-
měna za výkon funkce takto: předseda 
výboru nebo komise ve  výši 3068  Kč, 
člen výboru nebo komise 2557  Kč, 
člen zastupitelstva bez dalších funkcí 
1534  Kč, a  to ode dne jejich zvolení. 
Při souběhu několika funkcí se odmě-
na poskytne pouze za  výkon funkce, 
za níž podle rozhodnutí zastupitelstva 
náleží nejvyšší odměna. Zastupitel-
stvo uvedené odhlasovalo. Zastupitel-
stvo na  návrh starosty odsouhlasilo 

oddávající. Ze  zákona jsou oddáva-
jícími určeni starosta a  místostarosta 
a z členů zastupitelstva mohou oddá-
vat – Mgr. Svatava Chrastilová, Ing. To-
máš Zunt, PhDr. Kateřina Obermajero-
vá, Mgr. Jiří Čtyroký. Dále pan starosta 
informoval, že v Základní škole Davle 
proběhnou 8.  11.  2018 volby členů 
do  Školské rady zákonných zástupců 
nezletilých žáků a pedagogických pra-
covníků školy. Zastupitelstvo městyse 

Davle musí schválit do  Školské rady 

2  zástupce za  zřizovatele. Pan sta-
rosta navrhl Mgr.  Svatavu Chrastilo-
vou a  Ing.  Tomáše Zunta a  zastupi-
telstvo odsouhlasilo navržené členy. 
Pan starosta sdělil, že by měl být opět 
schválen „určený zastupitel“ pro 

změnu č. 2 územního plánu Davle, 
protože předchozí pověření volbami 
skončilo. Místostarosta Mgr.  Jaromír 
Němec navrhl starostu Mgr.  Jiřího 
Prokůpka, protože byl určeným zastu-
pitelem zvolen i v předcházejícím vo-
lebním období. Jiné návrhy vzneseny 
nebyly a „určeným zastupitelem“ byl 

zvolen Mgr.  Jiří Prokůpek. Posled-
ním bodem ustanovujícího zasedání 
byla diskuze. V  úvodu pan starosta 
informoval o opravách chodníků. Na-
stává problém s  ničením chodníků 
najíždějícími automobily, proto bu-
dou vedle nájezdů umístěny zábrany 
z  žulových kvádrů, následně zazněly 
informace pana starosty o  opravách 
silnice II/102 – opravy mezi Strnady 
a Štěchovicemi budou probíhat prav-
děpodobně od  jara 2019 do  konce 
roku 2022; o  dalších rekonstrukcích 
v  jednotlivých částech Davle týkají-
cí se  oprav vodovodu; o  nadcházejí-
cích změnách ve  strategickém plánu 
Davle pro rok 2019; o  připravované 

rekonstrukci školní kuchyně a jídelny. 
Z  řad veřejnosti vystoupil jako první 
MVDr.  František Dolejší, který podě-
koval a blahopřál novému zastupitel-
stvu. Pak zazněl příspěvek do diskuze 
od MVDr. Eduarda Slance k parkování 
v obci a dotaz na reportáž ČT na téma 
davelský park a developeři. Na uvede-
né reagoval v diskuzi pan místostaros-
ty o  možném zřízení zpoplatněného 
parkoviště s  tím, že  by první hodiny 
byly zdarma, ale dlouhodobé parko-
vání by z  důvodů nedostatku místa 
mělo být omezeno. Následně MVDr. E. 
Slanec poděkoval za  Vltavan Davle 
zastupitelstvu a  MgA. Martinu Kava-
novi za moderování akcí Vltavanu. Též 
vyzval k zachování podpory spolkové 
činnosti. Pan Zdeněk Hromádka podě-
koval za podporu SDH Davle. Mgr. Si-
mona Neprašová za  spolek Trepka 
též poděkovala za  podporu ze  strany 
obce. Příspěvek měla i Mgr. Chrastilo-
vé za SDH Sloup, předala poděkování 
za  podporu obce při akcích pro děti 
a  informovala o  nadcházejících kul-
turních akcích základní školy a hasičů 
ze Sloupu. Na závěr pan starosta všem 
poděloval za  účast, ukončil zasedání 
a  informoval o  dalším zasedání za-
stupitelstva, které se bude konat dne 
13. prosince 2018.

Tak máme sečteno a  zvolené za-
stupitelstvo. Chtěl bych poděkovat 
všem voličům, co nám přišli dát hlas 
5. a  6. října, přestože volby podruhé 
za  sebou nebyly žádný  „boj“, jelikož 
v Davli byla podruhé za sebou pouze 
jedna kandidátní listina. Přesto vás 
přišlo více než v  roce 2014. Volební 
účast byla v  letošním roce 48,72 pro-
centa a odevzdáno bylo 606 obálek.
Na  naší kandidátní listině se  objevi-
lo pět nových jmen – PhDr.  Kateři-
na Obermajerová, Mgr.  Jiří Čtyřoký, 
MgA. Martin Kavan, Ing.  Václav Ne-
praš a MVDr. Radek Slanec. Naopak již 
nekandidovali Ing.  Václav Prokůpek, 
MUDr.  Renata Zachová, Olga Kopři-
vová, MVDr.  František Dolejší a  Bc. 

Jiří Žemlička. Všem patří dík, prvním 
za odvahu a elán do budoucna, odcho-
zím pak za odvedenou práci pro Davli, 
jelikož se nám mnohé podařilo. Vyjme-
novat vše ani nelze – nejde jen o „tvr-
dé projekty“ typu přístavby mateřské 
a  základní školy, nových komunikací 
apod., ale i  odvedená práce v  kultur-
ním a  společenském životě v  Davli 
včetně účasti městyse v krajských ko-
lech „Vesnice roku“. Děkujeme.
V rámci volebního představení se každý 
kandidát pokusil prezentovat své vize 
pro Davli a činnosti, kterým by se chtěl 
věnovat. Společná shoda pak panuje 
na  tom, že  bychom rádi pokračovali 
v  investičních akcích do  infrastruktu-
ry, tj. obnova komunikací a  chodníků, 

zkvalitnění parkoviště v  centru, výstav-
ba přechodu skrz davelské nádraží, roz-
voj kanalizační a vodovodní sítě včetně 
modernizace čistírny odpadních vod, 
modernizace a  rekonstrukce budovy 
úřadu, přístavby školní jídelny a výstav-
ba sběrného dvora (obecně zlepšení 
systému s  nakládáním s  odpady). Jsou 
to poměrně investičně nákladné cíle, ale 
snad se  nám je podaří naplnit. V  rámci 
kulturně-společenského života budeme 
podporovat a  snažit se  udržet stávající 
akce a podporovat místní spolky.
V  příštím roce máme naplánováno 
aktualizovat základní rozvojový doku-
ment obce „strategický plán“ a v rámci 
jeho přípravy se  budeme korespon-
denčně dotazovat i  vás občanů, aby-
chom se  dozvěděli, co byste zlepšili, 
uvítali či co se vám líbí či nelíbí v Davli. 
Těšíme se na vzájemnou spolupráci.

Mgr. Jaromír Němec
místostarosta městyse

Slovo místostarosty
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dále dochází ke  znečišťování pitné vody. 
Vlivem následných prací na opravě chodní-
ků by hrozilo další poškození vodovodního 
potrubí a následné poruchy, jejichž oprava 
na nově provedených površích by znehod-
nocovala provedenou práci a  neúměrně 
zvyšovala investiční náklady. Potrubí již 
dlouhodobě kapacitně nestačí a  dochází 
ke  značnému počtu poruch, které obtě-
žují obyvatele častými výpadky dodávek 
pitné vody. Z toho důvodu, po konzultaci 
s provozovatelem vodovodu fi rmou VHS 
Benešov, s.  r.  o., a projektantem vodovo-
du, bylo rozhodnuto přerušit probíhající 
práce na rekonstrukci chodníků a provést 
výměnu vodovodu včetně navazujících 
částí přípojek na  veřejných pozemcích. 
Poté byly práce na rekonstrukci chodníků 
obnoveny. Práce na  chodnících nemohly 
probíhat v jiném úseku z důvodu omezo-
vání podmínek provozu na silniční komu-
nikaci a  vydaného DIO, jež umožňovalo 
omezovat provoz pouze v jednom úseku. 
Práce proto bylo nutné provádět etapově 
po jednotlivých úsecích.
Další již méně závažnou komplikací bylo 
velké množství nezaměřených inženýr-
ských sítí uložených v nedostatečné 
hloubce v chodnících. Jednalo se o tele-
komunikační a silové sítě, uložené mnoh-
dy jen 20   centimetrů pod povrchem 
chodníku. Muselo proto dojít k jejich za-

hloubení, případně ochránění chráničkou 
či obetonováním. Dále též poloha deš-
ťové kanalizace nebyla předem známa, 
byla proto odhalována až  při výkopech, 
zvláště pro vodovod, a při napojení osa-
zovaných obrubníkových vpustí.
Jako poslední nečekaná komplikace, 
kterou bylo nutné vyřešit, bylo neustálé 
parkování občanů na chodnících a jejich 
najíždění na kraje obrubníků ve vjezdech 
a  poškozování těchto nájezdů i  chodní-
ků, jež nejsou na  tuto zátěž provedeny. 
Bylo proto nutné osadit zábrany, aby bylo 
možno pouze vjíždět na  vjezdy určené 
k pojezdu. Na kraje vjezdů byly tedy osa-
zeny těžké žulové kostky, které zabrání 
přejezdu na přilehlý chodník.
Práce na  vlastní rekonstrukci chodníků 
následně probíhaly vesměs dle PD, s drob-
nými odchylkami vlivem upřesnění po-
žadavků občanů přilehlých nemovitostí 
na  vjezdy a  vstupy na  pozemky, vlivem 
upřesnění spádových poměrů dle sku-
tečné výškové situace a  vlivem napojení 
na  stávající navazující chodníky a  ostatní 
plochy. Stávající povrchy tvořené nesouro-
dou směsicí povrchů: kamenné mozaiky, 
kostky, zámková dlažba, asfalt, betonový 
povrch, byly odtěženy včetně obrubníků 
a  podkladních vrstev mnohdy tvořených 
též betonem. Povrch byl srovnán a uhut-
něn, navezeny nové podkladní vrstvy 
chodníků. Ty byly uloženy mezi nově osa-

zené žulové obrubníky do  betonu. Byla 
položena nová žulová dlažba z mozaiky 
včetně varovných a signálních pásů a vo-
dicích linií. Dále byly ke  všem přístupům 
na  pozemky přiléhající ke  komunikacím 
provedeny nové vjezdy a vstupy ze žulo-
vých kostek mezi žulové krajníky. Součástí 
prací bylo též vybudování dvou parko-
vacích stání v místech širokých chodníků 
a napojení dvou přechodů a jednoho mís-
ta pro přecházení s  doplněním o  bezba-
riérové prvky dle vyhlášky č. 398/2009 
Sb. V místech přechodů bylo v rámci jiné 
investiční akce osazeno nové bezpečné 
osvětlení vyhovující současným poža-
davkům. Do chodníků byly osazeny nové 
obrubníkové vpusti s litinovými mřížemi 
a nově napojeny do stávající dešťové ka-
nalizace. Po  dokončení povrchu chodní-
ků byl opraven přilehlý pruh komunikace 
ze  žulových kostek poškozený při osazo-
vání obrubníků. Nakonec byly osazeny 
výše zmíněné žulové kostky a  v místech 
původního zábradlí litinové sloupky, též 
jako zábrana proti vjezdu. Stavba byla za-
měřena geodetem a byl vypracován pro-
jekt skutečného provedení. Celková cena 
díla „Davle – rekonstrukce oboustranných 
chodníků v ulici Na náměstí a Na Javorce“ 
byla 9 516 465,57 Kč včetně DPH.
Chtěli bychom vám poděkovat, že jste sta-
vební práce v centru Davle vydrželi, a dou-
fáme, že se vám všem toto dílo líbí. 

Z městyse

dokončení ze str. 1
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Z městyse

Slovo ředitelky
Milí Davelští,
barevný podzim a nadcházející zimní ob-
dobí sice trochu omezilo naše venkovní 
aktivity, o  to více tak věnujeme energii 
a čas rozmanitým činnostem uvnitř ško-
ly – pojďte do nich nahlédnout!

Velké počítání

V září 2018 nastoupilo do davelské školy 
47 prvňáčků. Celkově se počet žáků vy-
šplhal na úctyhodných 402 žáků v osm-
nácti třídách, což je nárůst o  100 % 
za  období posledních pěti let. Ve  ško-

le pracuje 31 učitelů, 6 vychovatelek, 
6  asistentů pedagoga a  12 provozních 
zaměstnanců.

Rok SLUNCE

V naší škole věnujeme dlouhodobě vel-
kou pozornost tématům ekologie a péči 
o životní prostředí. Každý rok náš školní 
Ekotým vybere nosné celoroční téma, 
k  němuž pak vzniká napříč celou ško-
lou mnoho zajímavých akcí, projektů, 
vystoupení, obrázků a  dalších výtvo-
rů. Letošním celoročním tématem je 
SLUNCE s mottem „Rozsviťme si školu“. 
Jak s  tímto tématem souzníme, může-
te průběžně sledovat na  webu školy 
www.zs-davle.cz

Učíme se nejen v lavicích

Letošní podzim byl plný zajímavých se-
tkání, exkurzí, výletů a vzdělávacích akcí:

• vypravili jsme se  do  pražských Dej-
vic na Festival vědy a také na Novou 
scénu Národního divadla na anglický 
pořad o  brexitu (a  velmi slušně jsme 
mu rozuměli), ve škole jsme se zúčast-
nili Neviditelné výstavy (a zkusili si, jak 
těžké je být nevidomý a jak důležité je 
být k nevidomým všímaví),

• navštívili jsme kanadskou školu Sun-
ny Canadian v  Jesenici (zapojili jsme 
se  do  výuky zeměpisu a  přírodopisu 
v angličtině),

• proběhlo tradiční dýňobraní, kdy 
jsme nejen tvořili krásné dýňové obli-
čeje, ale také vařili a ochutnávali dob-
roty z této podzimní zeleniny,

• zapojili jsme se do mezinárodní sou-
těže Přírodovědný klokan a  potvrdili 
si, že přírodopis, fyzika, zeměpis i che-
mie spolu hodně souvisí,

• za pěkného podzimního počasí jsme 
často vyráželi na vlastivědné vycház-
ky po  okolí školy a  nasbírali kaštany 
a žaludy pro lesní zvěř.

Nejvíce času jsme však věnovali každo-
denní společné školní práci – leckdy sice 
náročné, vždy ale s cílem přiblížit smys-
luplně dětem svět poznání, znalostí 
a praktických dovedností pro život.
Přeji všem čtenářům Soutoku dobrou 
náladu do podzimních dní.

Za tým davelské školy
Mgr. Jana Hrubá, ředitelka
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Školní okénko

V letošním roce si naše vlast připomíná 
opravdu kulaté výročí své samostatnos-
ti, což bylo důvodem, že se děti chtěly 

dozvědět co nejvíce z její historie. A jak 
jinak takové informace získat – a hlavně 
si je zapamatovat – než formou hry!
Děti v  rámci mezitřídního projektu vy-
tvořily družstva napříč jednotlivými 
ročníky, která zodpovídala náročné sou-

těžní otázky na  stanovištích, ukrytých 
ve  školních prostorách. Soutěžící četli, 
psali, hledali v  mapách, seřazovali ob-

rázky, malovali státní symboly… takže 
se  mohli aktivně zapojit všichni členo-
vé družstva bez ohledu na věk a školní 
zkušenosti. Kromě nových informací 
a  zajímavostí, které dětem rozšířily ob-
zory a povzbudily jejich národní hrdost, 

se  účastníci projektu rovněž naučili 
spolupracovat ve  věkově odlišných 
skupinách, čímž se  posílily mezitříd-
ní kamarádské vztahy. Všechny děti 
se  soutěžního kvízu zhostily nadšeně 
a  na  výbornou, takže byly na  nadchá-
zející oslavy sta let republiky vybaveny 
nejen znalostmi, ale i  občanskou kníž-
kou, vlajkou a trikolorou.
Velmi zajímavě a vtipně pojaly výročí naší 
republiky i samotné paní učitelky – dora-
zily totiž do školy v krásných kostýmech 
z  období první republiky. Ve  třídách za-
vedly tělesné tresty – objevila se rákoska 
i  klečení na  hrachu. Děti si vyzkoušely 
psaní inkoustovým perem a zjistily, jakou 
neplechu nadělá taková kaňka v sešitě.

Mgr. Ivana Bártová, Mgr. Jana Hrubá

100 let republiky

Modernizace části knihovnických regálů
V roce 2018 se nám podařilo realizovat akci s názvem Obnova a modernizace mobiliáře 5 s využitím neinvestiční dotace 
ze Středočeského Fondu kultury a obnovy památek z rozpočtu Středočeského kraje. Dotace činila 50 000 Kč a celková vy-
soutěžená cena byla 72 237 Kč. Projekt realizovala fi rma Truhlářství Heral. Objednávka byla předána 20. 9. 2018, v průběhu 
listopadu a prosince 2018 došlo k demontáži 30 let starých regálů a k postupnému sestavení 12 ks nových knihovnických 
regálů na železných podstavcích. K převzetí díla došlo 28. 11. 2018.
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Školní okénko

Po  krásném teplém létě jsme se  opět 
sešli v naší mateřské škole. Odpočinutí 
a s chutí do práce. Přestože uplynuly te-
prve dva měsíce, stihli jsme toho dost – 
podzimní výlety do přírody, dvě divadel-
ní představení a tři tzv. projektové týdny.
Jakmile se  děti ve  školce zadaptovaly, 
připravovali jsme Slavnost babího léta, 
tentokrát jablíčkování. Pozváni byli 
rodiče, prarodiče a sourozenci, aby po-
mohli dětem při soutěžích. Zkuste si 
dát jablíčko mezi čela s maminkou a ujít 
kus cesty, není to žádná legrace. Nebo 
jet slalom s kolečkem plným jablek, ho-
dit jablko přesně do  košíku, otiskovat 
jablíčka do sklenice z papíru a mít z toho 
kompot! Kdo vše zvládl, mohl si vybrat 
ovoce na smoothie a trochu se osvěžit. 
Ale našlo se  i  něco k zakousnutí. Paní 
učitelky s dětmi připravovaly ve  svých 
třídách jablečný koláč, jablečné muffi  -

ny, jablka v županu, jablečný kompot 
a  jablečnou přesnídávku. Šikovné ma-
minky a babičky neváhaly a napekly štr-
údly a záviny do soutěže o ten nejchut-
nější. Soutěž pouze pro rodiče – to byla 
novinka. Tatínkové soutěžili o  nejdelší 
slupku při loupání jablka, maminky zase 
o nejrychleji oloupané jablko. Odměna 
byla sladká – lízátko. Děti rodičům za-
zpívaly a zarecitovaly o jablíčkách. Všem 
děkujeme za  účast a  děkujeme panu 

Kavanovi za  moderování celého odpo-
ledne, bylo nám s vámi hezky.
Další projektový týden – vše o brambo-
rách – jsme si připravili pouze s dětmi, 
jedno hezké dopoledne na  zahradě 
školy. Předcházelo nakupování zeleniny 
v obchodě, sestavování receptů a  pak 
velké vaření.
Na jídelním lístku byly brambory na lou-
pačku, jednohubky s bramborovou po-
mazánkou, bramborový salát, brambo-
rová polévka a bramborový guláš. Jako 
zákusek perník se  strouhanou bram-
borou. Abychom vše dokázali sníst, 
protáhli jsme si těla při bramborových 
hrách. Běh s pytlem brambor na zádech, 
koulení bramborou na cíl, kopání bram-
bor na  poli, sázení a  sklízení brambor 
do  košíku, tiskání bramborou do  papí-
rového pytle.
Hostina byla velkolepá a  venku na  za-
hradě, tam nám chutná nejvíc.
Třetí projektový týden probíhala v naší 
mateřské škole oslava 100. výročí za-
ložení republiky. Děti poznávaly státní 
symboly – vlajku, prezidentskou vlaj-
ku, hymnu, státní strom, českého lva, 
dozvěděly se, proč byla republika zalo-
žena, kdo byl první prezident a  kdo je 
současný prezident, které je hlavní měs-
to a poznávaly jeho významné budovy 

a  stavby, řeku Vltavu. Vše se  objevilo 
v  jejich výtvarných pracích, které moh-
li rodiče vidět na  nástěnkách u  všech 
tříd. Díky rodičům se nám podařilo přijít 
do  školky v jeden den oblečení v bar-
vách trikolory.… a to je ta země Česká, 
domov můj…

Školkový podzim
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Informace z davelského fotbalu

Vyhodnocení za období od začátku roku 
do poloviny měsíce listopadu roku 2018
Od počátku letošního roku se 228 zá-
vodníků oddílu zúčastnilo celkem 
29  závodů, na  kterých získali celkem 
55 prvních míst, 33 druhých míst 
a  36  třetích míst. Na  Mistrovství Sčk 
2018 získali závodníci oddílu cel-
kem 5 titulů mistrů – přeborníků Sčk 
a  nejlepší závodnice oddílu Michaela 
Novotná získala v  Jablonci nad Nisou 
na  ČP v  kategorii dorostu 3. místo 
a stejná 3. místa získala na ČP v Cho-
mutově v Brně a v Teplicích také jako 
první závodnice z  oddílu si zajistila 
účast na  mistrovství ČR v  judu pro 
rok 2018, které se  koná 3. listopadu 
v  Brně. Další závodnice oddílu Klára 
Matoušková si na  krajských bodova-
ných závodech v Kamenici a v Berou-
ně a v Říčanech za 1. místa v kategorii 
mladších žákyň také zajistila letošní 
účast na MČR v judo. Tuto skutečnost 
potvrdila i 3. místem na ČP v Teplicích. 
A  na  MČR v  Ostravě dne 19.  10.  2018 

obsadila jen po  jednom prohraném 
zápase nádherné 3. místo a  svým 
výsledkem pomohla oddílu udržet 
se i v roce 2018 mezi nejlepšími Judo 
oddíly v rámci celé ČR.
Dne 2.  11.  2018 se  uskutečnilo MČR 
v judo dorostu v Brně náš oddíl zastu-
povala v této kategorii jen Míša Novot-
ná, po tvrdých soubojích se soupeřka-
mi dvakrát vyhrála a  třikrát prohrála 
po součtu bodů měla stejný počet jako 
závodnice, se kterou v předposledním 
zápase prohrála. Bohužel stačilo to jen 
na 4. místo, ale bylo to MČR a za účas-
ti jen nejlepších závodníků a závodnic 
z celé České republiky a tak i nešťastná 
brambora je vlastně obrovským úspě-
chem pro tak malý Judo oddíl jakým 
Davle-Štěchovice jsou.
Větší štěstí v  umístění měl náš býva-
lý závodník – nyní USK-Praha Ondřej 
Kuncl, který po  těžkých zápasech 
s vyrovnanými soupeři získal pro svůj 
nový oddíl a pro naše městečko Davli 
nádherné 3. místo.

V rámci spolupráce s Judo oddílem Ústí 
nad Labem se naši dva zástupci v kate-
gorii dorostu zúčastnili dne 28. 9. až 2. 10. 
mezinárodního závodu ve Varšavě, kde 
ve  velice silné konkurenci nejlepších 
závodníků ze států z celé EÚ postoupili 
až do 3. kola a také se zde zúčastnili judo 
kempu za mezinárodní účasti.
Další naši 4. závodníci oddílu v  kate-
gorii mláďat se  v  průběhu měsíce října 
zúčastnili v  Polské Olešnici Super ligy 
za  účasti závodníků z  okolních států 
EÚ. Naši závodnici získali v  neuvěřitel-
ně silné konkurenci dvě 1. místa a  dvě 
3. místa a svými výsledky se zařadili mezi 
nejlepší oddíly, které se  této Super ligy 
v kategorii mláďat zúčastnily. Úspěch je 
to tím větší, že všichni zúčastnění závod-
níci se od příštího roku stávají mladšími 
žáky oddílu a dostanou příležitost bojo-
vat o titul přeborníka ČR pro rok 2019.
Ing. Miloslav Málek, hl. trenér a předse-

da oddílu Judo Davle – Štěchovice
a předseda Spolku Judo Davle – Ště-

chovice

Vážení čtenáři Soutoku, jsme rádi, 
že  vás můžeme informovat o  tom, 
že  se  našemu fotbalovému oddílu TJ. 

SLAVOJ DAVLE, z. s., tuto podzimní 
sezonu ročníku 2018/19 ve  III. tř. odd. 
A Prahy-západ poměrně dařilo. Po kon-

ci podzimní části jsme v tabulce 3. s 29 
body, se 9 vítězstvími, 2 porážkami a 2 
remízami, se skóre 41:21. Dvě porážky 
jsme utrpěli – s  vedoucí Libří o  bran-
ku a  s  („A“) Hvozdnicí. Potěšitelné je, 
že na 41 proměněných brankách se po-
dílelo 9 hráčů. Nejlepším střelcem pod-
zimu byl Petr Ouský se  10  brankami, 
následovný P. Kondrášem, F. Šnaidrem, 
M. Toboříkem s 5. Kádr mužstva se sta-
bilizoval – konečně máme 2  brankáře 
(V. Macho, T. Zunt), po  dlouhodobém 

Vyhodnocení činnosti oddílu 
Judo Davle – Štěchovice
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zranění se  vrátil J.  Hofman, na  pře-
stup přišli zkušený P.  Kondráš (Jíloviš-
tě) a  nadějný F. Šnaider (Štěchovice). 
Problém však nastal jiný, po  6. kole 
se  vzdal své funkce dlouhodobý tre-
nér A. Fábera. Za  jeho dlouhodobou, 

obětavou a  usilovnou práci ve  funkci 
trenéra mu patří dík. Tuto ztrátu jsme 
se  rozhodli zatím do  konce podzimní 
části řešit tím, že  hráči trénovali sa-
mostatně a  v  zápasech mužstvo vedl 
internacionál A. Mlejnský. Ale vyskytl 

se  nám ještě jeden problém – možná 
z přemíry snahy a bojovnosti dostávají 
naši hráči dost žlutých karet a čtyřikrát 
jsme byli dokonce vyloučeni (třikrát 
po dvou žlutých kartách) a jeden hráč 
dokonce dvakrát. (V  celé soutěži bylo 
10 vyloučených, z  toho čtyřikrát naši 
hráči.) Nad tou situací se  musí hrá-
či a  vedení oddílu zamyslet a  snažit 
se  tento nešvar odstranit. Na  tomto 
místě je třeba zmínit jednu záležitost, 
která není samozřejmostí – to je stav 
našeho areálu a  zejména trávníku 
na  hřišti – přes letošní dlouhodobé 
sucho, díky práci správců (A. Mlejn-
ského a  Z. Houdka) a  automatickému 
zavlažování byl a  je trávník ve  výbor-
ném stavu. Na  údržbě areálu se  podí-
lejí vedle správců i část hráčů. Na závěr 
bychom vás, čtenáře Soutoku a  příz-
nivce Slavoje, rádi pozvali na naše zá-
pasy na  jaře. Vezměte s  sebou i  malé 
děti, v areálu máme dětské hřiště, kde 
se  mohou v  bezpečí vyžít a  vy občer-
stvit tradiční klobásou a  pivem nebo 
limonádou. SLAVOJ DAVLE
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Nemohu začít tento příspěvek jinak než 
oznámením, že  naše auto CAS 25 Ško-
da 706 RTHP (neboli MATES) je opět 
v  naší garáži ve  zbrojnici v  Davli a  je 
připraveno vyjíždět k zásahům. Auto je 
po kompletní přestavbě a v lepší kondi-
ci, než kdy bylo.  I  s malými vylepše-
ními a doufejme, že bude ještě dlouho 
fungovat k naší plné spokojenosti. Velké 
díky patří městysi, který opravu fi nanco-
val, a fi rmě Loužecký, která našeho ma-
tesa opravovala.

Koncert Brutus

Konec prázdnin byl opět ve  zname-
ní klasického bigbítu a  již už tradičně 
jsme přivítali na  hřišti v  Davli všechny 
příznivce skupiny Brutus. Kapela nezkla-
mala a opět jí to šlapalo jako po celých 
50 let, kdy hraje na české rockové scéně. 
Taneční parket byl zaplněn již od  prv-
ních tónů a  výborná nálada doplněná 
tanečky vydržela až do časných ranních 
hodin, kdy se  pódium vyprázdnilo pro 
tento rok defi nitivně. Takže zase za rok.

Svatováclavské slavnosti a  připome-

nutí 100. výročí založení republiky

Jelikož rádi podporujeme místní spolky, 
tak i  letos jsme přislíbili účast na již tra-
dičních Svatováclavských slavnostech 
pořádaných spolkem TREPKA. Zajišťo-
vali jsme technickou pomoc a ve stánku 
se  prezentovali staročeskými výrobky 
z brambor a dalšími dobrotami. Slavnos-
ti navštívilo mnoho lidí a nejednou jsme 
zaslechli od kolemjdoucích lidí větu: „To-
hle už jsem nejedl(a) alespoň x let.“ Když 
jsme ji zaslechli, hned jsme měli radost, 
že  jsme oživili vzpomínky na  klasické 
škubánky a  už osvědčené a  oblíbené 
bramboráky. Mladší generace mohla 
naopak objevit nové chutě těchto zapo-
menutých pochoutek z  našeho mládí. 
I  tento ročník jsme pomohli pořádající-
mu spolku s  realizací tradičního ochot-
nického divadélka na  motivy vzniku 
davelského znaku aneb „Jak Jan Křtitel 
o hlavu přišel“. Nácvikem této nové hry, 
sepsané a režírované naším členem sbo-
ru, jsme strávili přes měsíc, ale nakonec 
byl výsledek oceněn bouřlivým potles-
kem od početného obecenstva a naším 

pocitem dobře odvedené práce. Tak uvi-
díme, jak se  naše divadelní talenty bu-
dou do budoucna vyvíjet. Celý slavnost-
ní den si všichni návštěvníci v  poklidu 
užívali včetně celodenních vyjížděk par-
níkem, organizovaných městysem Davle 
k 100. výročí založení republiky. A jelikož 
jsme neměli celý den čas a nechtěli jsme 
si nechat ujít tento zážitek, domluvili 
jsme se, že  poslední vyjížďka bude vě-
nována davelským a  sloupeckým hasi-
čům a  jejím příznivcům. Společně jsme 
si pak veselou jízdu užili a z paluby jsme 
mohli obdivovat krásné údolí řeky Vlta-
vy v okolí naší obce Davle. Součástí oslav 
založení našeho státu bylo i kladení věn-
ců u památníku padlých ve válce, které-
ho jsme se společně s městysem a další-
mi spolky společně zúčastnili.

Drakiáda

V  půlce října jsme spolupořádali tra-
diční dětskou akci Drakiáda, kdy jsme 
zajišťovali zázemí a  připravovali teplé 
nápoje s  buřty pro příchozí návštěvní-
ky akce. Jelikož celý týden nezafoukalo, 
byli jsme trochu pesimističtí ohledně 
hlavního smyslu akce, ale přesto jako 
by nám ten vítr doslova někdo objednal 
a od rána vítr začal zesilovat tak, že od-
poledne se mohli draci vznést nad naše 
hlavy. Byla to pěkná podívaná na  růz-

nobarevná vznášedla různých tvarů, 
vyrobená podomácku nebo zakoupená 
v  obchodě. Dráčci se  objevovali v  roz-
dílných výškových hladinách a  křížili 
se navzájem tak, že jejich „kormidelníci“ 
měli plno práce, aby nedošlo k dračí ha-
várii. Akce byla zakončena v  podvečer, 
bez dračí nehody a k plné spokojenosti 
všech přítomných.

Lampionový průvod

Začátek listopadu patří tradičně lam-
pionovému průvodu pořádanému už 
pouze mateřskou školou v Davli a naším 
spolkem. Tato akce byla vždy oblíbená 
a zúčastňuje se jí čím dál více lidí, což je 
pro nás, kteří zajišťujeme zázemí akce 
v  parku, velká výzva. Museli jsme při-
pravit vše tak, aby byli všichni spokojeni 
s nabízenými službami a bylo co nejmé-
ně stížností. Nejinak tomu bylo i  letos, 
kdy se přiřítil světelný průvod od staré-
ho mostu a začaly se na nás valit objed-
návky ze všech stran. Toto jsme předpo-
kládali, proto jsme se dostavili v hojném 
počtu, abychom všechny přítomné od-
bavili v co nejkratší době a poté si mohli 
v poklidu popovídat se svými známými 
a děti si užít tento podzimní večer. Akce 
byla zdárně ukončena po  dvou hodi-
nách a po úklidu jsme mohli odpočívat 
po dobře vykonané práci.

Zpráva o činnosti SDH Davle

Aktuálně z místních spolků
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V  krátkosti vás seznámím s  činností 
Sboru dobrovolných hasičů ve Sloupu 
v průběhu letošního léta a podzimu.
V  sobotu 4. srpna jsme uspořádali 
na sloupeckém hřišti 5. ročník slavnos-
tí piva, fotbalu a muziky. Krátce po po-
ledni se začalo bojovat ve fotbalovém 
turnaji starých gard, kterého se účast-
nilo 7 týmů z blízkého i vzdálenějšího 
okolí. V  letošním ročníku vybojovalo 
prvenství mužstvo z  Měchenic. Od-
poledne zahrálo k  tanci a  poslechu 
duo Vlasta a  Pavla, které kolem desá-
té večer vystřídal DJ Hoppa s českými 
i zahraničními diskotékovými hity. Ná-
vštěvníci mohli celý den ochutnávat 
široký výběr piv od  partnera akce pi-
vovaru Staropramen nebo nejrůznější 
dobroty z široké nabídky občerstvení. 
Akce se  vydařila na  jedničku i  díky 
skvělému letnímu počasí.
Druhá zářijová neděle patří ve  Slou-
pu již tradičně Memoriálu Jaroslava 
Zajíčka v  požárním útoku mladých 
hasičů. 9. září se k nám sjelo 19 druž-
stev mladých hasičů, aby poměřila své 
síly v  královské disciplíně – požárním 
útoku. Při slavnostním nástupu jsme si 
hymnou České republiky připomněli 
stoleté trvání české státnosti a naši zá-
stupci položili pamětní kytici na hrob 
našeho dlouholetého velitele Jaro-
slava Zajíčka. Poté začalo sportovní 
klání. V  kategorii mladších předvedli 
nejrychlejší útok naši kamarádi z SDH 
Zahořany „A“ s časem 22,54 s. V kate-

gorii starších předvedli parádní útok 
mladí hasiči z  SDH Křížkový Újezdec, 
kteří si odvezli putovní pohár za  re-
kordní čas požárního útoku 17,13 s. 
Domácí družstva se umístila na před-
ních příčkách. Starší obsadili s  časem 
19,52 s  druhé místo ve  své kategorii, 
mladší byli pátí a  desátí. Celý den tr-
pělivě malovala dětem na  obličeje 
nejrůznější obrázky naše hasička Kač-
ka Dufková, které moc děkujeme.
V sobotu 22. září se naše delegace zú-
častnila slavnostního kladení věnců 
k  pomníkům padlých v  obou světo-
vých válkách v Davli u školy a na Sáza-
vě. Tímto jsme si společně se zástupci 
dalších davelských spolků připomněli 
100 let od  konce první světové války 
a vzniku Československa.
Na  začátku září začala u  sloupeckých 
hasičů fungovat také hasičská pří-
pravka. Že nevíte, co to je? Jak známo, 
dětí v hasičích máme hodně, ale nikdy 
zde nepracovala tréninková skupina 
těch nejmenších od  3 do  6 let. Sváťa 
Chrastilová a Magda Šindelářová posí-
lily řady hasičských vedoucích a ujaly 
se jejího vedení. Původní plán rozběh-
nout kroužek se 7 až 9 dětmi se trošič-
ku rozrostl a dětí máme nakonec v pří-
pravce 14. Při tréninkách pomáhají 
i  Michal Zrno, Pavlína Nejedlá, Moni-
ka Lišková a  mnozí další. Děkujeme. 
Schůzky probíhají každé úterý a  už 
přinesly první ovoce. Druhou říjnovou 
sobotu 13. 10. se naši nejmenší zúčast-

nili svého prvního závodu v  požární 
všestrannosti v  Bratřínově. Na  start 
jsme postavili dvě hlídky, které proká-
zaly dobrou připravenost a obsadily 5. 
a 9. místo z 11 hlídek. O týden později 
v  orientačním závodě v  Cholupicích 
běžely opět dvě hlídky a  vybojovaly 
3. a 5. místo. Družstvo přípravky bude 
zapojeno stejně jako všichni ostatní 
mladí hasiči do  činnosti sboru a  věří-
me, že se nám bude dařit vychovávat 
si nové úspěšné nástupce.
Naše ženy letos bojovaly především 
v  extralize v  požárním útoku. Absol-
vovaly 13 soutěžních kol v  nejrůz-
nějších koutech republiky a  umístily 
se na skvělém děleném 3.–4. místě.
V  listopadu proběhla pravidelná 
podzimní brigáda na  úklid hasičské 
zbrojnice a  jejího okolí. 24. listopa-
du proběhlo každoroční zhodnoce-
ní sportovní sezony mladých hasičů 
(Sloupecký hasič) a sportovních druž-
stev v restauraci U Rybníka ve Hvozd-
nici. První adventní neděli jsme 
přichystali stejně jako v  minulých le-
tech slavnostní rozsvícení vánočního 
stromu u  hasičské zbrojnice (2. 12. 
od 17 hodin). Dovolte mi popřát vám 
všem krásné a  klidné prožití vánoč-
ních svátků a příjemný vstup do nové-
ho roku 2019.
Bližší informace o  našich aktivitách 
najdete na www.sdhsloup.cz.

Zapsala Sváťa Chrastilová, 
kronikářka sboru

 Akce SDH Sloup – léto a podzim 2018
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pokračování na str. 15

Po dlouhé odmlce vás zdravím ze zása-
hové jednotky. Letos v  listopadu jsme 
vyjeli k pouhým patnácti událostem, což 
je z dlouhodobého hlediska podprůměr.

1. Požár, požár kontejneru, Davle na Li-
břici 1. 1. 18.18–19.00, 1+4, 1+2
2. Požár, požár rodinného domu, 
Hvozdnice 27. 2. 16.19–20.12, 1+2, 1+3

Zatím nejnáročnější zásah letošního roku 
– v  době našeho příjezdu byl rodinný 
dům zasažen plameny v plném rozsahu 
a na místě již zasahovalo několik jedno-

tek. Zásah probíhal celou dobu v dýchací 
technice z venku i zevnitř. Jednotka po-
máhala s  likvidací požáru, rozebíráním 
konstrukcí a  doplňováním vody. Celou 
dobu komplikoval zásah silný mráz.
3. Požár, požár sazí v komíně, Měcheni-
ce, 16. 3. 16.34–18.12, 1+1, 1+1
Nový komín, nový kotel a  přece pro-
blém. Na místo události jsme dojeli jako 
první a začali s průzkumem. Dále na mís-
to přijeli HZS Radotín a HZS Jílové. Pro-
běhlo vybrání ohniště, protažení komína 
a jeho kontrola. Dbejte prosím na správ-
né technické řešení vaší topné soustavy, 
ať k vám nemusíme na návštěvu.
4. Technická pomoc, transport ZZS, 
Hvozdnice, 17. 3. 20.25–20.56, 1+3

Jednotka sboru dobrovolných hasičů městyse Davle

Aktuálně z místních spolků
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I. Výcvik, Nositelé dýchací techniky, Jí-
lové, 21. 4. 08.00–15.00
Standardní výcvik pořádaný HZS Jílové 
byl opět velkým přínosem. Praktické 
zkušenosti a poznatky, které se nasbírají 
během posledního roku, jsou zde nacvi-
čeny a  vyhodnoceny. Díky tomu jsme 
každý rok o něco lépe vycvičeni. Kdyby 
byl Metuzalém hasičem, ve svých 969 le-
tech by stále nebyl připraven na všech-
ny situace, které ho mohou potkat.
5. Požár, požár kompostu, Davle – 
Sloup, 30. 4. 18.13–18.50, 1+3

II. Taktické cvičení, Hasičská Fontána, 
Praha, 1.–3. 6., 1+4
V rámci oslav 100 let české státnosti jsme 
se  zúčastnili velkého cvičení Hasičská 
fontána 2018, kde jsme spolu s  dalšími 
dvěma tisíci hasiči z celé republiky vytvo-
řili největší hasičskou fontánu na  světě 
v doprovodu státní hymny a symfonické 
básně Vltava od Bedřicha Smetany.
6. Dopravní nehoda, Davle, 11. 6. 
19.56–20.39, 1+3
Pan doktor se  kochal. „Bum, prásk!“ 
A auto skoro v řece. Ve spolupráci s HZS 
Jílové jsme vyprostili automobil zpět 
na silniční komunikaci a předali majiteli.

7. Technická pomoc, zavalený muž 
ve výkopu, Davle, 12. 6. 13.52–19.24, 1+1
Během výkopových prací byl zavalen 
jeden z  dělníků. Po  našem příjezdu již 
ZZS na místě okopávala dělníka. Nicmé-
ně lékař na místě brzy konstatoval smrt. 
Na místo byl povolán kontejner s výdře-
vou a sací bagr. Jednotka asistovala celou 
dobu stavby pažení a vyprošťování. Poté 
bylo tělo vytaženo a předáno koronerce.
8. Technická pomoc, zapadlý kůň v jámě, 
Měchenice, 20. 6. 16.55–20.25, 1+1
9. Technická pomoc, transport pacien-
ta, Davle, 8. 7. 10.06–10.51, 1+1
10. Požár, požár trávy, Štěchovice, 
31. 7. 14.26–15.07, 1+3
11. Únik nebezpečných látek, Skocho-
vice, 5. 8. 11.01–12.25, 1+2
12. Technická pomoc, transport pa-
cienta, Davle osada Orlík, 7. 8. 18.42–
19.34, 1+2, 1+1
13. Technická pomoc, uvízlá labuť, 
Davle, 8. 9. 9.38–11.08, 1+3
Vyjeli jsme na pomoc labuti, která měla 
v  pařátu zaseknutý rybářský háček 
s  vlascem. Pomocí člunu HZS Jílové 
se podařilo situaci rychle vyřešit a labuť 
osvobodit.
Nelezte s prutem k vodě, když to neumíte!
14. Požár, požár vrby, Měchenice, 21. 
9. 19.24–20.58, 1+3
21.9. se  nám vrátil do  výjezdu Davel-
ský matýsek z  dlouhodobé opravy, 
renovace motoru a  pohonného ústro-
jí. Okamžitě tedy vyvezl partu Davel-
ských hasičů na zásah do Měchenic, kde 
od neopatrného pálení vznikl požár vy-
schlé vrby. Jednotka zasahovala společ-

dokončení ze str. 14
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ně s HZS Jílové 1C proudem. Strom byl 
rozřezán a ohnisko prolito vodou.
15. Technická pomoc, padlý strom, 
Sloup 24. 9. 13.01–13.38, 1+4
Davelská cisterna je po  dokončené 
rekonstrukci nejlépe technicky vyho-
vující vůz, kterým jednotka disponuje. 
Ostatní vozidla jsou na  hraně použi-
telnosti pro naše zásahové účely, daří 
se nám jen se štěstím držet je na aspoň 
minimální bezpečné úrovni použitel-

nosti. Proto obec letos požádala o do-
taci na  novou cisternu a  dopravní au-
tomobil. Po vyhodnocení žádostí nám 
byla přidělena dotace na  nový do-
pravní automobil, který bude jednak 
velkým pomocníkem pro oba sbory 
ve  Sloupu a  v  Davli, ale zároveň zvýší 
akceschopnost jednotky.
Na závěr připomenutí – jelikož začala 
topná sezona upozorňuji, že  je nut-
né mít platnou revizi komínového 

tělesa. V  případě problému (požáru) 
je doklad o  revizi fundamentální pro 
kompenzaci škod vyplácených pojiš-
ťovnou – neberte to na  lehkou váhu. 
Toto platí pro všechny stavební objek-
ty od  chaty, rodinný dům po  výrobní 
halu. Zákon č. 133/1985 Sb. o požární 
ochraně a  k  němu vydaná prováděcí 
vyhláška č. 34/2016 Sb. o čištění, kon-
trole a  revizi spalinové cesty nařizuje 
následující:

Výkon

připojeného

spotřebiče

paliv

Činnost

Druh paliva připojeného spotřebiče paliv

pevné kapalné

plynnéceloroční 

provoz

sezonní 

provoz

celoroční 

provoz

sezonní 

provoz

do 50 kW včetně čištění spalinové 
cesty 3× za rok 2× za rok 2× za rok 1× za rok 1× za rok

do 50 kW včetně kontrola spalinové 
cesty 1× za rok 1× za rok 1× za rok

nad 50 kW čištění a kontrola 
spalinové cesty 2× za rok 1× za rok 1× za rok

Ing. Alexander Sedláček
velitel JSDH Davle

Aktuálně z místních spolků
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Mezinárodní setkání vorařů se letos 
konalo v  Itálii v  Longarone. Zúčastni-
lo se ho také 25 členů Vltavanu Čechy 
z  Davle 21, z  Prahy 3 a Štěchovic 1. 
Mimo nás Čechů na setkání byli zá-
stupci z  Rakouska, Německa, Finska, 
Francie, Španělska, Slovinska a dalších 
států Evropy. Důležitým bodem pro-
gramu byla valná hromada MVA, která 
se uskutečnila 31. 8. 2018 v obchodním 
centru v  Longarone. Na ní se na další 
tříleté období voli l nový prezident. 
Jsme hrdí na to, že se jím stal člen naše-
ho spolku Ing. Jaroslav Camplík. Blaho-
přejeme mu a přejeme úspěchy v jeho 
náročné a zodpovědné funkci.
Pro ty účastníky, kteří nebyli na valné 
hromadě, byl připraven bohatý program:
- návštěva muzea a kostela v  Longaro-
ne, promítání fi lmu o vorařích
- prohlídka přehrady Vajont – připomín-
ka velké tragédie z roku 1963
- návštěva monumentálního hřbitova 
Fortogna, kde jsou památníky obětí 
této tragédie
 Naše delegace zde předala symbolický 
dar – hrst naší půdy jako poctu všem 
přeživším.
 V sobotu 1. 9. byl před radnicí v Lon-
garone sraz všech delegátů. Po 10. 

hodině prošel centrem města slav-
nostní průvod krojovaných členů 
MVA. Vyvrcholením byla mše v  mo-
derním monumentálním místním 
kostele. Po večeři za doprovodu 
hudby si jednotlivé delegace předaly 
dárky a byla zde předána vlajka orga-
nizátorům příštího setkání, které se 
uskuteční 15. až 18. srpna 2019 v Ra-
kousku – Korutanech.

Poslední den byl věnován prohlídce 
Benátek. Pro naši delegaci touto za-
jímavou prohlídkou setkání na MVA 
skončilo. Domů jsme se vrátili obo-
haceni o  nové poznatky a s  hlubo-
kými dojmy, o  které jsme se podělili 
s  ostatními členy na schůzi výboru 
našeho spolku.

září 2018
účastníci setkání na MVA

Valná hromada Evropské vorařské asociace (MVA) 
ve dnech 30. srpna až 2. září 2018

U  příležitosti 100. výročí naší repub-
liky se  konala ve  dnech 17. až  27. září 
na  náplavce pod železničním mostem 
v Praze výstava „Vodní doprava na řece 

Vltavě před sto lety“. K  této příležitos-
ti dal spolek Vltavan Čechy zhotovit 
repliku šífu ve  zmenšeném vydání, než 
jaké se  používaly v  historii na  dopravu 
materiálu po  řece. Šíf postavila podle 
dokumentace v  Lipníku nad Bečvou 
fi rma Kolumbus pod vedením Radima 
Zapletala. Také byl k této akci postaven 
třípramenný vor – jeho stavby se  ujali 
Vltavané z Purkarce za vydatné pomoci 
žáků 1. ročníku Odborné školy Jarov pod 
vedením mistra Petra Voráče. Dne 20. 9. 
za  mimořádné pozornosti návštěvníků, 
šífu nesoucí název VLTAVAN požehnal 
kardinál Dominik Duka. Přítomni byli vý-

znamní zástupci z institucí, které se po-
dílely na sponzorování tohoto projektu. 
24. 9. se  konala slavnostní prezentace 
a křest šífu pod záštitou ministra dopra-
vy Ing. Dana Ťoka a za přítomnosti ředi-
telky Státní plavební správy Mgr.  Kláry 
Němcové a generálního ředitele Povodí 
Vltavy RNDr.  Petra Kubaly. V  průběhu 
výstavy probíhaly různé programy, např. 
ukázka práce bývalých plavců při výrobě 
a  sestavování tří vorových tabulí, nebo 
Den tradic a řemesel – návštěvníci měli 
možnost si vyzkoušet práci se  dřevem 
a  ochutnat rybí speciality. Nechyběly 
ani stánky s  občerstvením a  suvenýry. 
Po celou dobu trvání projektu přítomní 
členové spolků Vltavan seznamovali zá-
jemce s  historií vodní dopravy na  řece 
Vltavě a odpovídali na případné dotazy.

výbor spolku Vltavan Davle

Svátek vltavských plavců
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Český Krumlov – jedna z  perel Jihočes-
kého kraje byla cílem podzimního výletu 
členů a příznivců Vltavanu Davle. Krásná 
slunečná sobota dne 6. října letošního 
roku obohatila naše znalosti o  měs-
tě, které bylo založeno již v  roce 1216. 
Uchvátil nás hradní a zámecký areál, kte-
rý je po  Pražském hradu nejrozsáhlejší 
v  celé zemi. Naší pozornosti neušel ani 
českokrumlovský městský a  zámecký 
komplex, od  roku 1992 zapsaný do  Se-
znamu světového kulturního a  přírod-
ního dědictví UNESCO. Obdivovali jsme 
zámeckou zahradu, v  jejímž zadním 
konci stojí známé otáčivé hlediště. Naší 
pozornosti neušla ani malebná zákoutí 
města. Krásu dokresluje tok Vltavy, která 
nám někdy připomíná italské Benátky.
A právě Vltava byla cílem našeho odpo-
ledního programu. Všichni jsme se  sešli 
na  přístavišti voroplavby a  tady jsme 
se  nalodili na  tři spojené tabule voru. 
Neočekávaným, neobvyklým a  pří-
mo fantastickým zážitkem byla plavba 
po Vltavě. Trochu jsme se báli, když jsme 
proplouvali šlajsny na  jezech, ale nikdo 

se  „neudělal“. Zajímavým zpestřením 
plavby bylo občerstvení přímo na  vo-
rech, které zajistil majitel voroplavby pan 
Radek Šťovíček. V  průběhu plavby nás 
velmi poutavě s historií města i voroplav-
by seznamovali KRUMLOVŠTÍ PLAVCI.
Po  tomto neopakovatelném zážitku 
a dobrém obědě jsme se věnovali pro-
hlídce města, jeho historii i  krásám. 

Posezení v  kavárně a  výhled na  město 
z věže byly příjemným zakončením vel-
mi zajímavého dne.
Členové Vltavanu i  ostatní účastníci 
zájezdu děkují zejména bratru Josefu 
Bílkovi, předsedovi spolku, který tento 
zájezd naplánoval a zajistil.

říjen 2018
účastníci zájezdu do Č. K.

Rok se pomalu chýlí ke konci a i Spolek 
TREPKA se ohlíží za svou letošní činnos  .
I tentokrát máme za sebou několik oblí-
bených akcí, jako je červencové koupá-
ní v řece, které pro své nejbližší přátele 
a příznivce pořádáme k příležitos   Mezi-
národního dne koupání řece. I letos jsme 
si vodní radovánky, kanoe a piknik v da-
velském parku užili naplno.
O letních prázdninách jsme trochu od-
počívali, ale již během srpna jsme spolu 
s davelskými hasiči začali chystat diva-
dlo. Náš „divadelní kus“ jste mohli vidět 
během Svatováclavských slavnos  , které 
jsme již tradičně uspořádali za vydatné 
podpory městyse Davle a davelského 
SDH. Celkovou atmosféru slavnos   do-
tvářeli místní i přespolní prodejci, tvořivé 
dílničky a stánky s pestrým občerstvením.

Letošní oslavy české stát-
nos   byly spojeny se 100. 
výročím založení naší re-
publiky a díky obci se ná-
vštěvníci mohli zúčastnit vyhlídkové 
plavby parníkem.
S rados   a úsměvem vzpomínáme 
i na další vydařené akce, jako masopust-
ní průvod, čarodějnice, den dě   aj., kte-
ré vznikají ve vzájemné spolupráci mno-
ha davelských spolků a velkého počtu 
našich příznivců.
V neposlední řadě musíme připome-
nout červnovou výroční schůzi TREPKY, 
během níž jsme se sešli s našimi přáteli 
a zástupci spřízněných spolků. Všich-
ni jsme zavzpomínali nad fotografi emi 
a přijali několik nových členů.
V blízké době chystáme zážitkový kurz 
první pomoci pro starší dě  . Závěrem 

jen zbývá vyjádřit velké díky 
všem, kteří nás podporují…

Na další společná setkání 
se těší Spolek TREPKA

Daveláci na vorech v Českém Krumlově

Rok s Trepkou

Aktuálně z místních spolků
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pokračování na str. 20

Náš projekt
Plnění projektu „S  Daveláčkem pro 
rodinnou pohodu“ je ve  své polovi-
ně a  můžeme již nyní konstatovat, 
že  se  nám podařilo navázat spolu-
práci s  45 rodinami, které byly pod-
mínkou ke  splnění projektu. Naše 
počáteční obava, zda zvládneme bě-
hem dvou let najít a  spolupracovat 
s  takovým počtem rodin, se  ukázala 
jako neopodstatněná, protože v  na-
šem blízkém okolí je mnoho rodin, 
které naši pomoc a  podporu uvítaly 
a  rády do  projektu vstoupily. Pomoc 
jednotlivým rodinám můžeme rozdě-
lit na  dvě části. Částečně pomáháme 
všem rodinám stejně tím, že se zúčast-
ňují školení a veškerých aktivit daných 
projektem pro práci s  rodinami. Tím, 
že s rodinami navážeme úzkou spolu-
práci a zjistíme jejich osobní nejpalči-
vější problémy, následně se  snažíme 
pomáhat zcela individuálně podle 
potřeb jednotlivých rodin. Problémy 
rodin se podobají, co je však rozdílné, 
je schopnost, jak si kdo dokáže s pro-
blémy poradit. Velmi často se  řešení 
vyhýbají, nemají náležité informace 
a potřebují pomoc s radou, kam se ob-
rátit a  kde začít s  řešením problému. 
Potřebují také podporu a ubezpečení, 
že  jejich problém má řešení. Práce je 
velmi náročná, někdy vyčerpávající 
a potřebuje značnou trpělivost. U řady 
rodin vidíme velké pokroky, a  proto 
má naše snažení smysl.
Prioritou Daveláčku zůstává i  nadále 
pomáhat dětem ze  sociálně znevý-

hodněných rodin v  našem regionu 
Praha-západ. Velmi nás těší a nesmír-
ně si vážíme spolupráce s Veronikou 
Arichtevou, která nás oslovila a  na-
bídla nám svou pomoc a  podporu. 
Díky její podpoře a  žádosti na  soci-
álních sítích o pomoc „našim“ dětem, 
se nám v průběhu dvou měsíců sešla 
na  transparentním účtu částka cca 
100 tisíc korun, která je převážně ur-
čená předškolním dětem na zajištění 
jejich docházky do mateřských škol.
Veronika se  o  činnost spolku velmi 
aktivně zajímá. Několikrát děti navští-
vila a společně s námi byla i na výletě 
do  pražské zoo. Seznámila nás také 
s  významným sponzorem, který dě-
tem připravil na  začátek školního 
roku balíčky se  školními potřebami, 
což děti moc uvítaly.
Díky takové významné pomoci může-
me i  my pomáhat a  nesmírně nás to 
těší, protože dětí, které určitou formu 
pomoci potřebují, je v  našem okolí 
mnoho. Děti by neměly nést tíhu sta-
rostí a neúspěchů nás dospěláků.
Důležitou a  velmi platnou přidanou 
hodnotou pomoci je naše členství v po-
travinové bance. Díky tomu můžeme 
našim klientům pravidelně poskytovat 
potraviny a alespoň základní drogerii.
Tuto pomoc nově v  říjnu navýšila 
ředitelka Tesco Letňany paní Eva Pe-
terková, která se  u  nás byla osobně 
podívat a  naše práce ji nadchla. Při-
slíbila a také téměř okamžitě zavedla 
pro naše klienty pravidelnou pomoc 
nejen potravin, ovoce a zeleniny, dro-

gerie, ale i krmení pro domácí mazlíč-
ky, hračky atd.
Navíc Tesco Letňany poskytne „na-
šim“ 52 dětem vánoční dárky. Moc si 
toho vážíme a děkujeme.

Prázdniny s Daveláčkem
Nadační fond AVAST je další sponzor 
a  dlouholetý podporovatel, bez kte-
rého by Daveláček nemohl uskuteč-
nit řadu aktivit. V  letošním roce nám 
opět pomohl a díky finanční podpoře 
vznikl projekt „Prázdniny s  Daveláč-
kem“. Celotýdenní program pro děti 
s  dobrodružstvím, hraním, soutěže-
ním, řadou překvapení a „Cestou ko-
lem světa“. Každý den v  týdnu jsme 
věnovali jednomu světadílu a přizpů-
soboval se  mu i  celodenní program. 
Děti prožily den jako indiáni, den jako 
námořníci nebo piráti, kteří se vylodili 
na ostrově, nebo děti byly kovbojové, 
gejši, havajské tanečnice. Byl to tý-
den hraní, tvoření, zábavy a  legrace. 
Díky zpětné reakci od  dětí a  rodičů 
nás moc těší, že  byli všichni nadšení 
a děti si prázdninový týden moc užily. 
Na  našich stránkách je možné zhléd-
nout shrnující video. Nadačnímu fon-
du AVAST moc děkujeme za jeho pod-
poru a finanční dar ve výši 50 000 Kč. 
Bez podpory AVASTU bychom ne-
mohli projekt uskutečnit.

Sbírka oblečení
Podzimní sbírku oblečení a obuvi ne-
vyhlašujeme, protože sbírka probíhá 

Projekt – Prázdniny s Daveláčkem – 
Sbírka oblečení – Další aktivity
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celoročně. Díky kanceláři a  prostoru 
na  uskladnění věcí v  budově obec-
ního úřadu ve  druhém patře můžete 
zachovalé a  vyprané dětské ob-
lečení i  oblečení pro dospělé nosit 
po  celý rok. Nicméně naléhavě shá-
níme zimní bundy, kombinézy, zimní 
boty všech velikostí a fusak do kočár-
ku pro ročního chlapečka.
V případě naší nepřítomnosti ho může-
te zanechat u dveří. Shromážděné oble-
čení bude nabídnuto rodinám, o  které 
se staráme, případně dalším občanům, 
kteří nás oslovili s žádostí o pomoc.
Děkujeme všem za darované věci, kaž-
dé pomoci a podpory si velmi vážíme.

Další aktivity
V  současné době organizačně při-
pravujeme vánoční trhy, které se  již 

tradičně uskutečnily v  parku v  so-
botu dne 24. listopadu 2018 od  10 
do 14 hodin. Oslovili jsme řadu pro-
dejců, díky nimž jste měli příležitost 
nakoupit drobné dárečky a  vánoční 
dekorace, zakousnout něco dobré-
ho, ochutnat svařák a hlavně se nala-
dit vánoční atmosférou a  popovídat 
se sousedy.
V  době letních prázdnin i  v  průbě-
hu roku jsme uskutečnili také řadu 
celodenních výletů. Děti ze  sociálně 
znevýhodněných rodin často nemají 
na prázdniny žádný program. Rodiče 
s nimi nikam nejezdí, nemají možnost 
poznávat naše krásné pamětihodnos-
ti a  přírodu. Snažíme se  dětem toto 
poznávání vynahrazovat. Navštívi-
li jsme Koněpruské jeskyně, Svatou 
horu v  Příbrami a  několikrát vyrazili 
do okolní přírody.

V  našich prostorách Daveláčku i  na-
dále probíhají lekce „Hrátky s pamětí“, 
které pořádá paní Hana Navrátilová. 
V  jednotlivých tematických lekcích 
procvičíte a zlepšíte svou paměť i cel-
kovou duševní kondici. Moc nás těší, 
že  jsme mohli našim seniorům i  zá-
jemcům poskytnout naše prostory.
Další informace jsou dostup-
né na  našich webových stánkách 
www.davelacek.cz. Podrobné infor-
mace o projektu, jeho plnění a rozpis 
jednotlivých aktivit, které s  našimi 
klienty organizujeme, je také dostup-
ný na webových stránkách.
Děkujeme všem našim podporovate-
lům a  dárcům za  jejich pomoc a  za-
slané finanční dary na  náš transpa-
rentní účet.

Těšíme se na setkání s vámi.
spolek Daveláček

dokončení ze str. 19

Aktuálně z místních spolků
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O  posledních sto letech se  v  souvis-
losti se vznikem ČSR se letos hovořilo 
a  psalo velice často, mnohdy se  ak-
centovaly tzv. „osmičkové roky“. U nás 
v Davli se v tomto jubilejním uskuteč-
nilo několik připomenutí stoletého 
výročí, ale vzhledem k čilému staveb-
nímu ruchu se  neuskutečnila žádná 
přednáška, kterou bychom stále chtěli 
uspořádat. Pamětníci tak mají cca dva 
měsíce možnost přemýšlet o tom, čím 
by mohli přispět (vzpomínky, doku-
menty, denní tisk, historické publika-
ce ke vzniku republiky apod.).
A  protože všechno souvisí se  vším, 
zkusme vzít v  úvahu také následující 
stručný přehled týkající se  i  let dáv-
no minulých „osmiček“ majících vliv 
nejen na Davli, ale i na širší okolí.
Víme, že  písemná zpráva o  Davli po-
chází až z roku 1310 a že o klášteru Os-
trovském se píše asi o 50 let dříve, ale 
dá se předpokládat, že na území naší 
obce někdo sídlil již v  době, od  které 
počítáme náš letopočet. Souvislost 
s jednou osmičkou má také náš obec-
ní znak, nově sestavený před OÚ z dla-
žebních kostek. Roku 998 Boleslav II. 
rozhodl o postavení Ostrovského kláš-
tera, jeho úmysl uskutečnil až jeho syn 
Boleslav III. o  rok později, nicméně 
s  touto událostí je spojována historie 
Davle i okolních 31 osad.
A potom už následovaly roky:
1008 vyvraždění Vršovců (hodní hoši 
byli ti Přemyslovci, koneckonců český 
patron Václav měl cosi do činění s před-
chůdcem zakladatele kláštera, ale ony 
se bohužel státy podobným způsobem 
vytvářejí a upevňují dodnes);
1158 Vladislav II. získává královský titul;
1198 korunován Přemysl Otakar I.; je-
muž byla Zlatou bulou sicilskou císa-
řem Friedrichem II. udělena dědičná 
hodnost českého krále;
1228 korunován Václav I.;
1278 na Moravském poli zahynul Pře-
mysl Otakar II. a  vlády se  ujímá Ota 
Braniborský (Braniboři drancovali 
okolí soutoku, včetně kláštera, hradiš-
tě na Sekance a okolních 24 vesnic, ale 
i jiné kraje, takže následně počet oby-
vatel v Čechách zmenšil hladomor);

1308 klášter byl znovu vypleněn Ba-
vory; do  Slap prchající mnichy bránil 
panoš Púzdra;
1328 opat kláštera Jan Podnavec dal 
Václavovi Púzdrovi z Březové dva lány 
za služby „pro obranu a ostříhání kláš-
tera“ a „na pomoc a pro větší práci čty-
ři člověky…“;
1348 založení vysokého učení praž-
ského;
1378 velké církevní schizma, umírá 
Karel IV. a za jeho nástupce Václava IV. 
vrcholí problémy tehdejší společnosti 
smrtí reformátora Jana Husa a násled-
nými husitskými bouřemi, ve kterých je 
mj. vypleněn i Ostrovský klášter (1420);
1388 Davli i  Měchenice zmiňuje do-
chovaný klášterní urbář;
1438 po císaři Zikmundovi je koruno-
ván Albrecht Habsburský;
1458 je korunován král dvojího lidu 
Jiří z Poděbrad;
1518 Klaudiánova mapa Čech;
1548 zahájení prací na  splavnění 
střední Vltavy (první loď s  nákladem 
soli doplula do Prahy 28. 9. 1550);
1558 Ostrov u Davle vlastní Václav Ús-
tecký ze Skalska;
1608 založena Protestantská unie;
1618 Pražská defenestrace (23. května) 
byla demonstrativním aktem odporu 
českých stavů vedených Jindřichem 
Matyášem Thurnem proti porušování 
Rudolfova majestátu a stala se jednou 
z  klíčových událostí, při které se  psa-
ly světové dějiny – po třicetileté válce 
z  původních tří milionů obyvatel zů-
stalo v Čechách jen 800 tisíc lidí;
1638 Měchenice pro Strahovský kláš-
ter koupil opat Kryšpín Fuk, osnovatel 
potahové stezky z  Prahy do  Českých 
Budějovic a  objednatel Altmannova 
panoramatu Vltavy;
1648 Švédové v Praze;
1768 končí 1. vojenské mapování;
1778 první jednotřídní obecná škola 
v  Davli při faře u  sv. Kiliána, dokon-
čena potahová stezka podél Vltavy 
(ve stejném roce umírá J. J. Rousseau);
1788 císařský patent určuje povinnost 
odvádět v  úrodných letech určitou 
část do  panských špýcharů a  sýpek 
pro léta neúrody;

1828 Davle je nadále povinna robotou 
panství Slapy;
1848 revoluční rok – jaro národů, ko-
nec vlády Ferdinanda I. Dobrotivého, 
který ještě přijal patent na  zrušení 
roboty a  dalších poddanských povin-
ností – tzn., že Měchenice již nepatřily 
pod správu Strahováků a zrušeny byly 
i výše zmíněné sýpky;
1858 nákladem Krasoumné jednoty 
byl na  Malostranském náměstí posta-
ven bronzový pomník maršála Josefa 
Radeckého z Rače (v roce 1928 přemís-
těn do Královské Obory, v současnosti 
v zámeckém parku v Brandýse n. L.);
1868 základní kámen Národního diva-
dla;
1878 na Břevnově U Kaštanu založena 
Sociálně demokratická strana česko-
slovanská v Rakousku;
1888 byl založen Klub českých turistů;
1898 postavení kaple Navštívení Pan-
ny Marie v  Davli, pošta zařizuje tele-
graf, v  Měchenicích již rok jezdí „vlak 
na  Dobříš“ a  Josef Liška vydává „Po-
pis a  stručný nástin dějinný městyse 
Davle“;
1908 c.k. hejtmanství udělilo povole-
ní k otevření kamenolomu J. Mičánovi 
z  Měchenic; 19. listopadu byl úředně 
uznán Český svaz hockeyový;
A „osmičky“ v  průběhu sta let poblíž 
soutoku…

1918

Končí první světová válka, zvaná velká. 
29. září 1918 žádá vládu o vyhlášení pří-
měří generál Ludendorff , ten, po němž 
byl pojmenován most u  Remagenu 
a který byl po válce za porážku Němec-
ka souzený. Její úplný konec je připo-
mínán na Martina, tj. 11. 11. v 11 hodin. 
Toto datum je i dnem veteránů a jejich 
památku připomíná pomník u základní 
školy v Davli a u statku na Sázavě.  
Vznik Republiky Československé (RČS) 
v roce 1918 byl podložen argumentem 
práva národů na sebeurčení. Washing-
tonskou deklarací byla 18.  10.  1918 
prohlášena samostatnost národa čes-
koslovenského; vznik republiky pak 
oznámen 28. října. 14.  11.  1918 byla 
v  Praze ustavena vláda, Slovensko 

Sto let republiky a „osmičkové roky“
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se  v  Turčianském Sv. Martině rozhod-
nutím svých zástupců vyslovilo pro 
státní jednotu s Čechy a v říjnu se k při-
pojení přidali také Rusíni z území pod-
karpatského. Ke  vzniku samostatného 
Československa dopomohli i čs. legio-
náři. Díky jejich úsilí stála budoucí re-
publika na  konci první světové války 
na straně vítězné Dohody. Češi ani Slo-
váci nepovažovali válku za svůj konfl ikt 
a  obvykle když padli do  zajetí, přešli 
na  stranu Dohody. Nápad vytvořit le-
gie se připisuje T. G. Masarykovi, který 
v roce 1917 v Rusku začíná vyjednávat 
o  organizování jednotek Čechů a  Slo-
váků roztroušených v  ruských útva-
rech podle řádu francouzské armády. 
Další legie se vytvářely v Itálii, v Srbsku 
a ve Francii. Legionářům se u Bachma-
če na  Ukrajině podařilo zabránit ně-
meckému postupu a  nejvíce je asi 
proslavila bitva u  Zborova v  červenci 
1917. Legionáři se  chtěli co nejrych-
leji dostat do  Vladivostoku, ale cestu 
jim znepříjemňovali bolševici. Přesto 
po  dobytí Kazaně vojáci neexistující-
ho státu obsadili a  kontrolovali celou 
Transsibiřskou magistrálu.
Po  vzniku republiky v  Měchenicích 
sílí snahy o  oddělení osady od  Davle 
a části Trnové.

1928

V  Davli byl definitivně založen spor-
tovní klub, který byl následující rok 
přejmenován na  SK Sparta Davle. Ka-
rel Čapek, jehož bratr Josef byl častým 
hostem v  jedné z  chat v  Davli, začal 
psát Hovory s  TGM. Narodil se  Milo-
slav Šebek (* 25.  9.  1928) – davelský 
fotograf a sportovec, ve Svatém Moři-
ci ve Švýcarsku se konaly zimní olym-
pijské hry, pro Československo získal 
Rudolf Burkert bronzovou medaili 
ve  skocích na  lyžích. Vrcholila hospo-
dářská konjunktura, vedoucí k oslabe-
ní sociálního napětí a  tak komunisté 
pořádali Rudý den, který měl pomoci 
udržovat jimi požadovanou revoluční 
akceschopnost. Vnitrostranická krize 
vyvrcholila následující rok – vedení 
strany převzal bolševický proud v čele 
s  Gottwaldem a  výsledkem bylo i  to, 
že  stranu opustil i  Vladislav Vančura 
žijící v mládí v Davli.
V Davli však událostí roku bylo nouzo-
vé přistání letadla Lufthansy nedaleko 
Račan.

1938

V  tomto roce vycestoval do  Moskvy 
s  dalšími vysokými funkcionáři komu-
nistické strany také Rudolf Slánský, již 
v  roce 1929 blízký spolupracovník K. 
Gottwalda. V noci z 9. na 10. listopadu 
1938 v celém Německu vypukl protiži-
dovský pogrom, označovaný jako „křiš-
ťálová noc“. Byla vypálena převážná 
část synagog, byly vypleněny židovské 
obchody a  zdemolováno asi 7500 ži-
dovských obchodů. Přímo při pogromu 
bylo zabito přes 90 Židů a  asi 30 tisíc 
jich bylo odvlečeno do koncentračních 
táborů. Také na severu ČSR byly zniče-
ny tři synagogy. V Praze se konal X. vše-
sokolský slet, sokolové z Rakouska mu-
seli po anšlusu nastoupit pod hákovým 
křížem. Následně přišla mobilizace, ale 
také Mnichovská smlouva, zábor Sudet, 
Edvard Beneš odjel do  Anglie a  prezi-
dentem se stal Emil Hácha. 15. 3. 1939 
vznikl protektorát Čechy a Morava, kte-
rý Češi nazývali “protentokrát” a  pak 
již byl jen krok ke druhé světové válce. 
Desítky milionů mrtvých a v roce 1945 
začal „nebezpečný mír”.
Součástí germanizačních snah na úze-
mí bývalé ČSR bylo i  zřízení cvičiště 
zbraní SS v  prostoru Neveklovska, 
které sahalo až  po  soutok Sázavy 
s  Vltavou. Obyvatelstvo bylo vystě-
hováno a  bylo zde zřízeno několik 
koncentračních táborů, nejznámější 
byl na  Hradištku. Zahynulo zde mno-
ho lidí a na konci války měl být tábor 
evakuován, vězni zlikvidováni. Oběť-
mi holokaustu se stali prakticky všich-
ni židovští obyvatelé Davle. Po  udání 
Gustavem Přeučilem byl v  březnu 
1945 zatčen Josef Hurt, který byl ak-
tivně zapojen do  odboje. Zahynul 
v  dubnu v  Malé pevnosti v  Terezíně, 
kde je také pohřben na  Národním 
hřbitově. V  souvislosti s  ohrožením 
republiky stojí za uvedení chování do-
mácí šlechty, které obvykle není nikde 
zmiňováno. Byly jí úředně odebrány 
pozemky (byť tehdy ještě za náhradu) 
i tituly a po vzniku republiky na ní bylo 
pohlíženo jako na  něco nepotřebné-
ho. Staré šlechtické rody se  rozhodly 
sepsat prohlášení na podporu E. Bene-
še, které prezidentovi donesl František 
Kinský z  Kostelce n. Orl. Jejich postoj 
měl význam i  pro manifest „Věrni zů-
staneme“, který podepsalo do  polo-
viny září 1,5 milionu lidí. S  ohledem 

na  to, že  nacisté začali prohlašovat, 
že veškerá šlechta je čistě germánská, 
je ještě významnější prohlášení, které 
donesl prezidentu Háchovi František 
Schwarzenberg 6. 9. 1939, v němž po-
depsaní dávají jasně najevo příklon 
nejen ke státu, ale i k českému národu 
v reakci na tlak, aby se přihlásili k ně-
mectví a stali se občany říše.
Pod dokumentem bylo 69 podpisů, 
i  když si podepisující museli být vě-
domi následků (konfiskace, nucená 
správa atd.). Po  válce Jan Lobkowicz 
vypočítal, jak byla česká šlechta po-
stižena, zdvořile a  slušně, bez nároků 
na  cokoli, s  prosbou, aby při dalších 
záborech vláda vzala ohled na  to, 
že se šlechtické rody zastaly území Ko-
runy české. Vláda neodpověděla a po-
sléze byl zahájen i  proces konfiskace 
veškerého majetku. Většina aristokra-
tů se rozhodla opustit zemi a s někte-
rými z  těch, kteří zůstali, to neopadlo 
moc dobře, i  když např. byli vyzna-
menáni za odbojovou činnost za oku-
pace, podporovali odboj finančně, 
pomáhali s  financováním opevnění 
a později příbuzným uvězněných. Ani 
dnes si mnozí neuvědomují, že šlech-
tu nedělá majetek, ačkoliv je ve  spo-
jení s  vlastí důležitý. Vracení majetků 
a  návrat šlechtických rodů byl prová-
zen negativním přístupem veřejnosti, 
vyskytují se  lidé, kteří šlechtu nepo-
važují za  součást demokratické spo-
lečnosti – německá jména, majetek 
a  dlouhý rodokmen (na  rozdíl od  ne-
probádané minulosti naší „nové šlech-
ty“ – některých podnikatelů a politiků 
v  první generaci). Již někdejší „Lex 
Schwarzenberg“ z  r. 1947 zřejmě byl 
a  je v  rozporu i  s  dnešním pojetím 
ústavnosti a  dodnes svědčí o  úpadku 
právní kultury. Jak je to s  naší kultur-
ností dnes, ukázala i první přímá volba 
prezidenta – a nejen ta.
V Davli byl zkolaudován vodovod a vo-
dojem, ale upadl společenský život.

1948

ČVUT v  Praze se  díky přednáškám 
prof. Antonína Svobody stalo 
druhou univerzitou na  světě, kde 
se  přednášelo o  počítačích. Proběhl 
„únorový převrat – takzvané vítězství 
pracujícího lidu“; vznik národní fronty 
a  akčních výborů, které prováděly 
„očistu od  reakčních živlů“. To 
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se  týkalo i  sokolů, kteří při průvodu 
XI. sletu demonstrovali svůj odpor 
k představitelům státu, kolem kterých 
prošli mlčky s  odvrácenou hlavou. 
V  některých župách byli zatýkáni 
vedoucí činovníci a  ze  Sokola bylo 
vyloučeno přes 11  000 členů, někteří 
ze  „sjednocené tělovýchovy“ odešli 
sami a Sokol byl rozpuštěn. Po abdikaci 
Edvarda Beneše, který v červnu odmítl 
podepsat komunistickou ústavu, 
byl zvolen do  funkce prezidenta 
Klement Gottwald. V  zemi pak začali 
rozhodovat a  fakticky vládnout 
sovětští poradci, jejichž hlavní zájem 
byl soustředěn hlavně na bezpečnost, 
armádu, prokuraturu a  soudy. 
Následovala násilná kolektivizace 
zemědělství, likvidace drobných 
rolníků a  živnostníků, orientace 
na  těžký průmysl, monopol nové 
moci na  školství, vědu a  kulturu 
a  léta zvaná padesátá, o  kterých 
je těžko cokoli napsat, snad jen 
zmínit, že  po  politicích válečných 
a  poválečných byl nakonec popraven 
i sám generální tajemník komunistické 
strany. Byl přece Žid(!).
V Davli proběhl lidový soud vůči bra-
trům Járkovým jako důsledek tlaku 
KSČ na soukromé zemědělce.

1958

Bylo založeno Evropské hospodářské 
společenství; 29. července byla zalo-
žena NASA; úspěch ČSR na  Expo 58 
v  Bruselu, země představila množství 
uměleckých či průmyslových výrobků 
a  nápadů (nejznámějším symbolem 
výstavy se  stalo 110  m vysoké Ato-
mium); vzniklo Divadlo Na  zábradlí 
a  začal pracovat první čs. samočinný 
počítač SAPO.
V Davli došlo ke zbourání někdejší sy-
nagogy.

1968

„Pražské jaro“ a  program socialismu 
s lidskou tváří se vznikem K 231 a KAN 
skončil invazí „spřátelených armád“ 
21. srpna. Hranice Československa pře-
kročilo na 100 tisíc vojáků, 2300 tanků 
a  700 letadel SSSR, Polska, Maďarska 
a  Bulharska. Za  první den okupace 
bylo zabito nebo smrtelně zraněno 
58 lidí. Do konce roku to bylo 137 mrt-
vých, do Moskvy byli uneseni vedoucí 
představitelé státu a  27. srpna 1968 

byl podepsán tzv. Moskevský protokol, 
dokument, který na  dlouhá léta ovliv-
nil historii země. V  říjnu 1968 schvá-
lilo Národní shromáždění smlouvu 
o  dočasném pobytu sovětských vojsk 
na území ČSSR. Proti hlasovali jen čtyři 
poslanci. Gertruda Sekaninová-Čakr-
tová, Božena Fuková, František Vod-
sloň a  František Kriegel. Následovala 
tzv. „normalizace“, prověrky postojů 
lidí na  pracovištích, mnoho lidí přišlo 
o  zaměstnání. Během prvních dvou 
let po 21. srpnu emigrovalo asi 70 tisíc 
lidí, odešla i  řada známých osobností. 
Okupace („dočasný pobyt sovětských 
vojsk“) trvala až do června 1991 – 22 let 
a 241 dnů. Za tu dobu bylo zabito 406 
čs. občanů – smutné je, že na smrti ně-
kterých se r. 1969 podílely domácí oz-
brojené složky a milice.
Jak zmiňuje toto období naše kronika? 
„V  tomto roce prožívá KSČ vážnou kri-
zi, která zasahuje všechny úseky života 
v  našem státě. Tajemník ÚV KSČ, s. An-
tonín Novotný odstupuje z  této funkce 
a  z  funkce presidenta republiky. Ústřed-
ním tajemníkem KSČ je Alexander Dub-
ček, novým presidentem ČSSR Ludvík 
Svoboda. Rozpory ve  vedení strany způ-
sobují chaotickou situaci, kterou využí-
vají reakční a protisovětské živly ve snaze 
změnit zahraniční kurz naší státní poli-
tiky. Tohoto roku uskutečněna federali-
sace ČSSR.“ V  Davli probíhá fi lmování 
válečného snímku Most u Remagenu.

1978

Karol Wojtyla se stává papežem a při-
jímá jméno Jan Pavel II. a se svým hes-
lem „nebojte se“ pomohl změnit po-
měry v Evropě. Vladimír Remek se stal 
prvním a  doposud jediným čs. kos-
monautem, Československo se  sta-
lo třetí zemí světa, která měla člově-
ka ve  vesmíru. Byla prozkoumávána 
hrobka Přemyslovců, mj. také společ-
ný hrob knížete Břetislava a  kněžny 
Jitky (+1058), který mj. byl ozdoben 
r. 1378 náhrobkem Parléřovské huti.
V Davli bylo rozšířeno parkoviště u ná-
kupního střediska. Proběhla přednáška 
k  připomenutí významu kláštera Ost-
rovského na přednášce Dr. Merhautové.

1988

Začala arménsko-ázerbájdžánská vál-
ka o Náhorní Karabach; v srpnu skon-
čila irácko-íránská válka trvající od září 

1980; v prosinci nad skotským městem 
Lockerbie explodoval let Pan Am 103, 
zemřelo 270 lidí. Alexandr Dubček 
v  interview pro l´Unita obhajoval re-
formní politiku KSČ v roce 1968 a kri-
tizoval následné konsolidační období. 
V  březnu sovětská armáda ukončila 
v  souvislosti se  sovětsko-americkými 
dohodami stahování operačně-taktic-
kých raket SS 12 z území ČSSR a v Bra-
tislavě se  uskutečnila tzv. „Svíčková 
demonstrace“, na  které se  sešlo ně-
kolik tisíc slovenských, ale i  českých 
a  moravských katolíků se  zapálený-
mi svíčkami, manifestujících touhu 
po  náboženské svobodě a  respekto-
vání lidských práv v  Československu. 
V  červnu se  předsednictvo ÚV KSČ 
se  zabývalo vážnými problémy v  zá-
sobování vnitřního trhu toaletním pa-
pírem. Studentský Oscar Americké fil-
mové akademie získal snímek Ropáci 
– dokumentární mystifikace o živočiš-
ném druhu, kterému vyhovují pro nás 
smrtelné životní podmínky. V prosinci 
bylo ukončeno rušení českosloven-
ského vysílání Svobodné Evropy (RFE).
V  Davli probíhá výstavba nového 
mostu přes řeku a je zadáno vypraco-
vání studie na přeložení silnice II/102 
a  stržení Starého davelského mostu. 
Ve  Sloupu je zrekonstruován vodo-
vod. Zároveň se  vede poměrně svo-
bodná diskuze v tisku a v obci na téma 
nové skládky v  lese za  Jeřábem, kdy 
byla naplánována likvidace „Netahel-
ky“, což vyvolalo značnou nevoli.

1998

V. Havel byl podruhé zvolen prezi-
dentem ČR a  vznikla tzv. přechodná 
úřednická vláda Josefa Tošovské-
ho. Problém tzv. sametu bylo mj. to, 
že o rehabilitaci politických vězňů roz-
hodovali i ti, co je dříve posílali za mří-
že. Hokejisté získali na  ZOH v  Naga-
nu zlaté medaile – vznikl „Dominátor 
Hašek“. V  předčasných parlamentních 
volbách poprvé zvítězila ČSSD, násled-
ně Zemanova ČSSD a  Klausova ODS 
uzavřely politické spojenectví a  tzv. 
„opoziční smlouva“ zřejmě zlikvidova-
la možnost jakékoli kontroly a  velice 
pravděpodobně dala vzniknout mno-
ha lumpárnám. Vypukla válka v  Ko-
sovu, v  Kongu, šestidenní válka mezi 
Gruzií a  Abcházií a  v  září byl spuštěn 
celosvětový vyhledávač Google. Došlo 

Zajímavosti
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Hospicová péče je určená pro nevyléči-
telně nemocné a  umírající a  uplatňuje 
se  tam, kde možnosti kurativní medi-
cíny jsou vyčerpané. Jejím smyslem již 
proto není léčit, ale zabezpečit pacien-
tům co nejkvalitnější a důstojné prožití 
jejich poslední životní etapy. Komplexní 
hospicová péče se  nezaměřuje pou-
ze na  fyzickou stránku pacienta, ale 
i na psychickou, sociální a duševní a ga-
rantuje, že  pacient nebude trpět žád-
nou nesnesitelnou bolestí.
Hospicová péče je u  nás poskytová-
na ve  dvou základních formách. Prv-
ní z nich je forma lůžkového hospice, 
v  němž má pacient obvykle vyhrazen 
samostatný pokoj. Bývá zvykem, že  ho 
zde jeho poslední životní etapou dopro-
vází někdo z rodinných příslušníků. Dru-
hou formou je domácí hospicová péče, 
která je poskytována pacientovi v jeho 
přirozeném domácím prostředí. Tato 
forma péče umožňuje, tam kde to je 
možné, aby pacient prožil svoji posled-
ní životní etapu mezi svými nejbližšími. 
V tomto případě není péče poskytována 
pouze samotnému pacientovi, ale je ur-
čena i těm, kteří o pacienta nepřetržitě 
pečují. Domácí hospicová péče nena-
hrazuje ani služby agentur typu Home 
Care, ani pečovatelské služby a ani jimi 

být na  druhou stranu nahra-
zována nemůže. Je to služba 
komplexní a týmová, kde základ 
týmu tvoří především zdravotní 
sestra, lékař a psycholog.
Společnost Hospic knížete Vác-
lava,  o. p. s., byla založena v roce 
2011 a v současné době poskytu-
je pouze formu domácí hospicové péče. 
Péči poskytujeme na  teritoriu západní 
části Středočeského kraje a dosud jsme ji 
poskytovali v šesti okresech tohoto terito-
ria. Naším záměrem je rozšířit teritoriální 
působení i na východní část kraje v okre-
sech Praha-východ a Praha-západ.
Vedle domácí hospicové péče naše spo-
lečnost od roku 2014 rozšířila svoji čin-
nost i na další dvě skupiny nevyléčitelně 
nemocných, a to na pacienty s roztrou-
šenou sklerózou a pacienty s Alzheime-
rovou chorobou. Těmto skupinám paci-
entů poskytujeme respitní péči, rovněž 
v jejich domácím prostředí.
Společnost Hospic knížete Václava bude 
v budoucnosti poskytovat i  lůžkovou 
formu hospicové péče. V současné době 
vlastní rozsáhlý areál bývalého kláštera 
ve  Veltrusech, který získala loni darem 
od  České provincie Kongregace Dcer 
Božské Lásky. V  areálu bude realizován 
projekt, který bude zahrnovat rekon-

strukci vlastní budovy kláštera 
a výstavbu nových křídel celého 
zařízení. To bude určené nejen 
pro klasické hospicové pacien-
ty v terminálním stavu, jejichž 
diagnóza je z převážné míry 
onkologická, ale budou zde ješ-
tě tři oddělení pro další skupiny 

nevyléčitelně nemocných, konkrétně 
pro pacienty s  roztroušenou sklerózou, 
alzheimeriky a pacienty, kteří jsou trvale 
a dlouhodobě upoutaní pouze na lůžko. 
Celková kapacita zařízení bude 110 lů-
žek, která budou rovnoměrně rozdělena 
pro jednotlivá oddělení.
I přes rozsáhlé lůžkové zařízení, které nyní 
projektujeme, bude naše společnost 
i do budoucna považovat za základ své čin-
nosti poskytování domácí hospicové péče, 
jak je to obvyklé i ve světě. I sociologické vý-
zkumy dokládají, že cca 80 procent popula-
ce si přeje zemřít doma. V našem státě se to 
bohužel splní pouze cca 20 procentům.
Naše společnost poskytuje pomoc lidem 
na  sklonku jejich bytí. Pomoc poskytu-
jeme bezplatně. Abychom toto mohli 
naplňovat, potřebujeme i my pomoc dru-
hých. Pomoci nám můžete i vy, ať již jako 
spolupracovníci nebo pomocí fi nanční. 
Jak pomoci konkrétně, je možné zjistit 
na www.hkv-kl.cz.

O hospicové péči a činnosti Hospice knížete Václava

k  růstu cen (hlavně potravin a  ener-
gií – cca o 10 %) a následně k poklesu 
reálné kupní síly domácností. Průměr-
ná hrubá mzda byla 10 438 korun.
U  nás probíhá příprava oslav „milénia“, 
došlo k  převzetí vodovodu do  správy 
obce a starostou byl zvolen Jiří Prokůpek.

2008

Byly zahájeny největší reformy, o kterých 
se  raději prezident Klaus 1. 1. nezmínil 
(změna daní, poplatky ve  zdravotnic-
tví), podražila i doprava. Od tohoto roku 
také v ČR mnichovský umělec G. Dem-
nig usazuje tzv. Kameny zmizelých jako 
upomínku na  oběti holokaustu. V  bílé 
tmě 20. března bouralo na D1 231 aut – 
největší nehoda v Česku.
Davle se  11. března opět stala městy-
sem, slavnostní předání titulu proběh-

lo 1. 4. v  Poslanecké sněmovně Parla-
mentu ČR, oslavy se konaly 5. července 
– byla vydána pamětní medaile.

2018

Dost hrůza… Ve  světě se  nadále válčí 
a  opět jsme volili prezidenta. Demo-
kraticky, přestože opět ne příliš čistě, 
byl zvolen člověk, který nerespektuje 
ústavní zvyklosti, jedná proti zájmům 
naší země a  spojenců, mstí se  a  dělá 
ostudu – virózou, hulvátskými výro-
ky, urážením těch, kdo mají jiný názor, 
sprostou mluvou v  médiích. Zároveň 
v  další vysoké státní funkci je člověk 
– sprostý obviněný z  dotačního pod-
vodu. Přečkali jsme i  další zprivatizo-
vanou oslavu státního svátku a  v  této 
souvislosti z  provedeného průzkumu 
o osmičkových výročích vyplývá, že pě-

tina obyvatel ČR mezi 18 a  65  lety 

neví, kdy Československo vznik-

lo a  nezná události roku 1918. Téměř 
čtvrtina nedokáže říct, co se  přihodilo 
v roce 1968. Třetina nemá povědomost 
o  únoru 1948 a  skoro polovina neví, 
co znamenal rok 1938. Od  roku 2015 
je nedostatek srážek, sucho způsobuje 
řadu problémů. Nejen ČR postihla 
kůrovcová kalamita, správci lesů mluví 
o miliardových škodách. Pozitivní snad 
je, že se letos občané EU vyjádřili proti 
střídání času a  tak se  zdá, že  se  změní 
zimní čas na  letní v  neděli 31. března 
2019 naposledy.
V  Davli máme nové chodníky 
a  zrekonstruovaný vodovod 
Na  Náměstí a  Na  Javorce a  upravený 
prostor po zbořené synagoze.

kv
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Jak správně naložit s použitým kuchyňským olejem?
Co běžně děláte s olejem po 
usmažení řízků nebo hranol-
ků? Vylijete ho do záchodu 
nebo do kuchyňského dře-
zu? Děláte velkou chybu. 
Hrudky ochlazených tuků 

ucpávají kanalizační čerpa-

dla a vytvářejí tuhé náno-

sy, které pak brání volné-

mu průtoku vody.

Co se dá s použitým kuchyň-

ským olejem tedy dělat?

• V malém množství jej může-
te vylít na domácí kompost, 
pokud nějaký máte. Roz-
hodně to však nedělejte ve 
velkém! Mohli byste narušit 
kvalitu půdy. 

• Menší množství tuků, na-
příklad z pánve, je možné 
vsáknout do ubrousku nebo 
papírové kuchyňské utěrky 
a  pak vhodit do směsného 
odpadu. 

• Dalším způsobem je vyčlenit si nádobu nebo lahev, kterou naplníte nějakým savým materiálem, například pískem, pilina-
mi nebo kousky novin, a postupně sem můžete použitý kuchyňský olej vlévat. Do téže nádoby vkládejte i papírové utěrky, 
kterými vytíráte olej z pánve před jejím umytím. Po naplnění nádoby ji vyhoďte do komunálního odpadu, což sice není 
ideální řešení, ale mnohem šetrnější než vylévání oleje do výlevky a toalety.

• V některých obcích najdete i speciální kontejnery na sběr použitých potravinářských tuků a olejů.

Nyní v  městysi Davle můžete odkládat použité oleje z domácností na nově zřízeném sběrném místě ve dvoře základ-

ní školy v pracovních dnech v době od 6.00 do 14.30 hodin (mimo prázdniny a dny, kdy školní jídelna nevaří).

Informace

Pokud byste se  chtěli střechy zbavit 
sami svépomocí, měli byste vědět, 
že  je to zákonem zakázané. Při ne-
profesionálním odstraňování začne 
do  ovzduší unikat (rakovinotvor-

ný) azbest v  daleko větší míře, než 
kdybyste zvětralou střechu nechali 
zatím ležet ladem.
Pokud se opravdu rozhodnete střechu 
odstraňovat sami, musíte nejdřív zís-
kat stavební povolení od  stavebního 
úřadu a ohlásit plánovanou práci s az-
bestem na  nejbližší územní pracoviš-
tě Krajské hygienické stanice. Dohled 

by nad vaší prací poté měl mít kva-

lifikovaný odborník. Nezapomeňte 
na  ochranné pomůcky – ochranný 
oblek, těsnicí brýle, kvalitní roušku 
a ušní ucpávky.
V ideálním případě byste měli odstraně-
ní eternitové střešní krytiny přenechat 

specializované fi rmě, která disponuje 
profesionální technikou a  nevhodné 
krytiny vás tak zbaví za mnohem kratší 
dobu, než kdybyste se  ji rozhodli likvi-
dovat sami. Sice si připlatíte, ale odpad-
nou vám starosti s papírováním a  likvi-
dací eternitu.

Při výběru fi rmy dejte na doporučení a re-
ference. Prohlédněte ti pořádně, které služ-
by vám poskytne a zda vykoná vše správně 
podle legislativy. Firma, kterou si na od-

stranění eternitu najmete, by měla:

• Zajistit potřebnou dokumentaci a po-
volení

• Vymezit ochranné pásmo
• Použít vhodný bezpečnostní postřik 

zamezující uvolňování azbestu
• Správnou manipulací odstranit eter-

nitové dílce bez mechanického po-
škození, aby neunikal azbest

• Průběžně měřit koncentraci polétavé-
ho azbestu

• Uložit eternitové desky do neprodyš-
ných obalů

• Odvézt obaly s eternitem na skládku 
nebezpečného odpadu

Jak se zbavit eternitu?
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Informace

Nabídka několika posledních kompostérů
Městys Davle má stále k dispozici několik kompostérů. Kdo má o něj zájem, prosím o zaslání e-mailu s kontaktními údaji 
na adresu mistostarosta@obecdavle.cz. Kompostér vám zavezeme a při předání jen vyplníte údaje do smlouvy o výpůjčce. 
Po vypršení lhůty udržitelnosti projektu (cca pět let) přejdou kompostéry do majetku vypůjčitele/žadatele. Bioodpad správ-
ně do směsného odpadu nepatří. Zabírá zbytečně mnoho místa v popelnici.

ČISTOTA 
VODY

KVALITA 
OVZDUŠÍ

ZPRACOVÁNÍ 
ODPADU

OCHRANA 
PŘÍRODY

ENERGETICKÉ 
ÚSPORY

P edcházení vzniku textilních a biologicky rozložitelných odpad  v m stysu Davle.indd   1 18.6.2018   7:57:10
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Informace

Projektem WiFi4EU Evropská komise pod-
poruje zavádění bezplatného systému 
pro wifi  připojení pro občany a návštěvní-
ky ve veřejných prostorách, jako jsou par-
ky, veřejné budovy, knihovny, zdravotní 
střediska nebo muzea v celé Evropě. Pro-
jektu WiFi4EU se mohly zúčastnit obce 
členských států EU, zúčastněných zemí 
EHP, Norska a  Islandu. První výzva k po-
dávání žádostí byla zahájena 15. května, 
ale byla hned zrušena. Bylo zjištěno, že 
chyba v softwaru umožnila některým ža-

datelům zažádat (v dobré víře) dříve než 
ostatním a některým naopak včasné po-
dání žádosti neumožnila. Podmínky totiž 
byly „kdo dřív přijde, ten dřív mele“. Každý 
stát mohl dostat minimálně 15 poukázek 
v ceně 15 000 eur s tím, že počet pouká-
zek pro žádnou zemi nepřesáhne osm 
procent celkového rozpočtu výzvy. K po-
dávání žádostí na druhou výzvu byl určen 
den 7. listopad 2018 ve 13.00 hodin. Do 
projektu jsme se přihlásili v prvních pěti 
sekundách po 13. hodině a s  napětím 

čekali, zda budeme vybráni. Dne 11. pro-
since nám dorazila zpráva, že naše žádost 
o poukázku na 15  000  eur byla úspěš-
ná. V  současné době čekáme na podpis 
grantové dohody se zástupcem EU. Poté 
budeme muset zajistit, aby instalace byla 
dokončena a wifi  hotspot zprovozněn do 
18   měsíců od udělení poukázky. Bude 
tedy vytvořen projekt a  vybere se spo-
lečnost, která zajistí instalaci wifi  zařízení, 
které bude na vytipovaných veřejných 
místech pro občany zdarma.

Projekt WiFi4EU
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2. 3. – ples spolku Vltavan Davle od 20 hod. v Hotelu Pivovar
3. 3. – valná hromada Vltavan Davle od 14 hod. v Hotelu Pi-
vovar
9. 3. – masopust – průvod Davlí – Starý most v 9.30 hodin
16. 3. – valná hromada Slavoj Davle od 17.30 hod. – Bistro 
Sport
23. 3. – karneval – Hotel Pivovar 14 až 17 hodin
23. 3. – ples ZŠ Davle od 20 hod. v Hotelu Pivovar
březen–duben – vítání občánků – Obřadní síň městyse Davle 
10.00 hodin
13. 4. – Den Země 
22. 4. – Velikonoční pondělí 
30. 4. 2017 – čarodějnice – v parku v Davli a u hasičárny 
ve Sloupu
květen – KAFÍČKO nejen PRO SENIORY + Den matek – Hotel 
Pivovar
květen – „noční útočení v JZD Sloup“
1. 6. – dětský den v parku v Davli
červen – ekofest v parku v Davli
červenec – koupání v řece u parku – Trepka
červenec – slavnosti piva, fotbalu a muziky na hřišti ve Sloupu 
červenec – Garage – hřiště TJ Slavoj Davle
30. 8. – Brutus od 20.00 hod. – hřiště TJ Slavoj Davle
září – memoriál Zajíčka na hřišti ve Sloupu
21. 9. – Svatováclavské slavnosti v parku v Davli 
19. 10. – drakiáda od 14 hod. – polní cesta Davle – Měchenice
listopad – lampionový průvod – od MŠ Davle do parku v Davli 
listopad – čtvrtek před první adventní nedělí – rozsvěcení vá-
nočního stromečku – park v Davli
23. 11. – adventní vánoční trhy v parku v Davli od 10–14 hodin
30. 11. – mikulášská od 14 hodin v Hotelu Pivovar
30. 11. – KAFÍČKO nejen PRO SENIORY – Hotel Pivovar 
prosinec  – (přes vánoční svátky) výstava betlémů – Obřadní 
síň městyse Davle

Vzpomínka

V září roku 2018 by se dožil 90 let (výročí 10 od úmrtí) čest-
ný předseda VLTAVANa Davle a  dlouholetý funkcionář MNV 
Davle pan Josef Stracený. Kdo jste ho měli rádi, vzpomeňte 
s námi. Syn Josef, bratr Jaroslav s manželkami.

Nabízím k prodeji ob-
raz davelské rodačky 
akademické malířka 
Cyrily Dítětové. Jed-
ná se o olejomalbu 
v  původním rámu 
s  námětem kytice 
šeříků o  rozměrech 
100x90 cm. V případě 
zájmu mě kontaktuj-
te na telefonním čísle 
608 155 180. 
Cena dohodou.


